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Výsledky volieb 
do orgánov samos. krajov Na slovíčko s primátorom

Oslavy mesta - mesiac november sa niesol v duchu 
689. výročia osláv mesta Kremnica. Historický sprievod 
mestom, večerný lampiónový sprievod pre deti a tiež 
Kremnická slávnosť vína v pivniciach na námestí v kaž-
dom z nás nabudili predvianočnú náladu. Kremnica v uli-
ciach opäť ožila a som rád, že som stretol veľa usmiatych 
ľudí. Chcem sa poďakovať všetkým, ktorí ste sa na prí-
pravách týchto podujatí podieľali, ako aj všetkým, ktorí 
sa do mesta prišli zabaviť
Knižnica Família – centrum pre mamičky s deťmi -  po 
dlhých rokoch sa nám konečne podarilo vytvoriť pries-
tor pre trávenie voľného času detí s rodičmi a starý-
mi rodičmi. Deti si tu nájdu bazénik s guličkami, rôzne 
hračky, ale aj pomôcky na kreslenie, modelovanie a iné 
aktivity. Teší ma, že sme to stihli zrealizovať ešte pred 
zimným obdobím. Verím, že si to tu mamičky obľúbia a 
budú sa mať kde stretávať a deti spolu hrať. Ďakujem 
Nadácii VÚB banky za finančnú pomoc a za skrášlenie 
priestorov pani učiteľkám Hufkovej-Bódiovej, Šimono-
vej a ich šikovným žiakom zo ZUŠ.
Nájomné byty – na minulých zastupiteľstvách mi bola 
položená otázka, čo ďalej s poklesom počtu obyva-
teľov mesta. Mojou odpoveďou je v našich podmien-
kach predovšetkým zabezpečenie bývania – nájomné 
byty a stavebné pozemky. Bohužiaľ, poslanecký zbor 
sa s myšlienkou obstarania bytov na základe ponuky 
investora nestotožnil. Viac k tejto téme v budúcom čísle 
Kremnických novín.
Rovná hora - novembrovým mestským zastupiteľstvom 
rezonuje kauza Rovná hora. Môj pohľad na vec a fakty 
k tejto rozsiahlej téme nájdete na strane 14.
Odstúpenie poslanca - na novembrovom zastupi-
teľstve sa vzdal poslaneckého mandátu od 17.11.2017 
p. Ivan Petráš s odôvodnením, že má pretrvávajúce 
názorové nezhody s vedením mesta, ktoré vyvrcholili 
projektom via ferrata. Keďže vedenie mesta tvorí triná-
sť poslancov poslaneckého zboru spolu s primátorom 
ako  štatutárom,  je samozrejmé, že dochádza k názoro-
vým rozdielom. Princíp samosprávy je vo väčšinovom 
rozhodovaní, ktoré sa musíme naučiť rešpektovať. V 
rámci projektu via ferrata Komín som vždy prezento-
val p. Petráša ako nositeľa myšlienky. Ale od myšlien-
ky k realizácii vedie dlhá cesta a túto na svoje plecia 
zobralo mesto, ktorému sa podarilo získať finančné 
prostriedky a nájsť skúseného zhotoviteľa.
Skalka – vďaka otvoreniu via ferraty a prvému snehu 
prilákala množstvo návštevníkov. Práce na pripravova-
nom vodnom zdroji prebiehajú aj naďalej. Na dokon-
čenie projektu treba ešte prepojiť nádrže s vrtom a 
budovou Relax centra, prosím preto o strpenie pri rea-
lizácií týchto prác. Pred hlavným začiatkom bežkárskej 
sezóny bude štadión upravený tak, aby sa na ňom 
mohli konať všetky súťaže bez obmedzenia.
Advent je za dverami – v tomto hektickom predvia-
nočnom období sa skúste na chvíľku zastaviť a príďte 
s deťmi na stretnutie s Mikulášom 6. 12. 2017 o 16.30 
hod., kde spoločne rozsvietime vianočný stromček 
pred mestským úradom. Kúzelnú adventnú atmosféru 
si môžete užiť na Vianočných trhoch v medzibrání od 
19. – 21.12.2017 a pochutnať si na dobrom vianočnom 
punči, prípadne podporte tých, ktorí si pre Vás pripravili 
inšpiráciu na vianočné darčeky.

Alexander Ferenčík
Primátor mesta Kremnica

alexander.ferencik@kremnica.sk
+421 903 808 560

Podujatia v školách

str. 2

kreslený komix na pokračovanie

Vianoce sú takmer tu a preto sa opäť po roku mô-
žeme tešiť na tú dlhoočakávanú atmosféru čarov-
ného obdobia aj v Kremnici. Počas celého adventu 
nás čaká množstvo podujatí dýchajúcichVianoca-
mi. 
Začneme stretnutím s Mikulášom, na ktoré 6. de-
cembra pozývame všetky deti. Čaká na vás nao-
zaj veľa zábavných aktivít a tiež rozsvietenie via-
nočného stromčeka.
7. 12. sa môžete tešiť na mikulášsky Piknik bazárik 
v kine Akropola. 2. adventnú nedeľu - 10. decem-
bra - evanjelická cirkev v Kremnici pozýva na kon-
cert Adventná radosť. ZUŠ Kremnica pozýva na 
vianočný koncert a vianočné trhy 20. decembra. 
A nezabudnite sa prísť zohriať k šálke výborné-
ho punču na Vianočné trhy v medzibrání 19. - 21. 
decembra. Okrem punču však určite natrafíte aj 
na iné drobnosti vhodné pod vianočný stromček. 

Veronika Chrienová
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Výsledky volieb do orgánov samosprávnych krajov

         1. OKRSOK 2. OKRSOK 3. OKRSOK 4. OKRSOK 5. OKRSOK SPOLU
      
Počet voličov zapísaných v zozname voličov    813  830  811  913  934  4301
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní    402  316  259  433  424  1834
Počet voličov, ktorí odovzdali obálku     402  316  258  432  424  1832
Počet platných hl. lístkov odovzdaných pre voľby do zastup.  388  311  252  416  417  1784
Počet platných hl. lístkov odovzdaných pre voľby predsedu  391  313  252  418  412  1786

VOLEBNÁ ÚČASŤ V KREMNICI: 
Počet voličov Zúčastnilo sa       %

4 301   1 834   42,64%

Voľby predsedu Banskobystrického 
samosprávneho kraja vyhral aj v Kremnici 

JÁN LUNTER 

s počtom hlasov 939 (52,58%).

    1 2 3 4 5 Spolu

Viliam Baňák   0 1 5 2 1 9
Miroslav Gálik   1 2 1 2 6 12
Pavel Greksa   0 1 1 1 3 6
Martin Juhaniak  56 28 25 33 45 187
Michal Kantor   2 1 1 4 2 10
Igor Kašper   29 21 27 52 23 152
Martin Klus   7 5 5 8 3 28
Vojtech Kokény  0 1 0 0 0 1
Marian Kotleba  93 65 53 89 94 394
Ján Lunter   195 181 122 217 224 939
Stanislav Mičev  1 3 2 5 3 14
Zdenek Očovan  0 0 0 0 0 0
Alena Pivovarčiová  2 0 3 1 1 7
Ivan Saktor   0 0 3 2 1 6
Jozef Sásik   0 0 1 0 0 1
Jozef Šimko   0 1 0 0 1 2
Milan Urbáni   5 3 3 2 5 18
Spolu    391 313 252 418 412 1786

    1 2 3 4 5 Spolu
Dušan Antal   12 9 9 19 22 71
Dušan Bosák   6 3 2 11 8 30
Alexander Ferenčík  193 165 138 202 216 914
Vladimír Flimer   31 47 32 44 47 201
Daniel Gelien   102 55 62 101 79 399
Štefan Henžel   76 49 54 81 70 330
Anton Holka   18 12 12 21 25 88
Vladimír Ihradský  4 5 1 9 5 24
Radovan Junas  171 95 102 155 136 659
Božena Kováčová  52 44 31 67 69 263
Juraj Krátky   18 11 12 21 15 77
Pavel Kravec   37 30 19 44 28 158
Ladislav Kukolík  95 74 70 110 104 453
Rastislav Kysel   27 17 12 34 36 126
Anna Líšková   9 11 4 12 18 54
Juraj Paulík   11 9 3 13 11 47
Ivan Petráš   123 106 70 127 128 554
Dušan Rajčan   17 12 7 23 19 78
Lívia Šouc Kosťová  42 25 29 42 30 168
Judita Tabernausová  6 7 3 6 7 29
Pavol Veselý   17 13 7 25 29 91
Marián Vojtko   149 123 104 165 151 692
Emil Vozár   15 8 5 17 14 59
Andrea Žiaková  15 21 17 30 18 101
Spolu    1246 951 805 1379 1285 

VÝSLEDKY PRE VOĽBY PREDSEDU:

VÝSLEDKY KANDIDÁTOV V KREMNICI

Meno    Strana    Počet hlasov

Abel Tomáš    NEKA     12799
Agócs Attila    MOST – HÍD    3921
Auxt Ferenc    SMK-MKP    4145
Baculík  Pavol    NEKA     4962
Bagačka Michal   SMER-SD    4440
Baníková Andrea   SaS, OĽaNO, NOVA, KDH, OKS  2646
Beljak Ján    SaS, OĽaNO, NOVA, KDH, OKS  4900
Buchta Július    SNS     2061
Cziprusz Zoltán   SMK-MKP    4658
Čarnoký Milan    NEKA     4608
Danko Kamil    SMER-SD    4009
Dubačová Viera   NEKA     9543
Fašang Miroslav   NEKA     3634
Flimer Vladimír    SMER-SD    3611
Gajdošík Jakub   SMER-SD    8400
Gelien Daniel    NEKA     3901
Greksa Pavel    NEKA     4063
Hámorník Branislav   SMER-SD    4069
Havran Ján    SMER-SD    2819
Horník Stanislav   NEKA     3833
Chromek Ján    SMER-SD    2013
Jámbor László    SMK-MKP    2172
Ježík Jozef    SMER-SD    4854
Juhaniak Martin   NEKA     7578
Juhász  Peter    SMK-MKP    5967
Kašper  Igor    NEKA     10747
Kolesár Milan    SaS, OĽaNO, NOVA, KDH, OKS  2906
Kollár Ondrej    SMER-SD    2495
Košík Peter    NEKA     6258
Kotleba Marian   ĽS Naše Slovensko   6737
Kováčová Božena   SMER-SD    4036
Kukolík  Ladislav   NEKA     5849
Laššáková Ľubica   SMER-SD    6672
Laššan  Július    SMER-SD    2480
Laurinc Wolframová Eva  NEKA     4561
Lunter Ondrej    NEKA     10668
Malatinec Roman   SMER-SD    2574
Motyčka Ľubomír   SMER-SD    6693
Pál Mikuláš    NEKA     1886
Pelč Juraj    NEKA     3988
Rigó Ladislav    SMK-MKP    4060
Skopal  Maroš    SaS, OĽaNO, NOVA, KDH, OKS  2153
Snopko Matej    NEKA     7364
Struhár Daniel    NEKA     3922
Šimko Jozef    NEKA     5887
Šufliarský Ján    NEKA     3807
Trojčák Mirko    SMER-SD    4474
Turčan  Martin    NEKA     6905
Vazan  Radoslav   NEKA     2136

ZOZNAM ZVOLENÝCH 
POSLANCOV
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Priestor pre volených predstaviteľov samosprávy

Martin Novodomec, poslanec MsZ:

Mesto by malo bytovú politiku riešiť na/po svojom
Na poslednom zasadnutí MsZ som nehlasoval za ďalšie rokovania s investorom o obstaraní nájom-
ných bytov v ,,Železničnej ubytovni“ na Galandovom majeri. Oceňujem záujem súkromného inves-
tora o rekonštrukciu staršej (skoro 30-ročnej) nehnuteľnosti, kde sa rozhodol pre bytovú výstavbu. 
Z pracovného stretnutia s investorom vyplynulo, že svoj plán rekonštrukcie nehnuteľnosti zrealizuje 
bez ohľadu na to, či mesto Kremnica do akcie vstúpi. Čo znamená, že byty postaví a bude ich, či 
už predávať alebo prenajímať. Aj preto som na zastupiteľstve apeloval na predstaviteľov mesta, 
aby sme vyšli investorovi v ústrety a podali pomocnú ruku v podporných činnostiach týkajúcich 
sa bytovej politiky mesta (spracovanie žiadosti na nájomné bývanie, podpora propagácie a ďalšie 
obslužné činnosti). No s kúpou týchto bytov do majetku mesta nesúhlasím. Ponuka od investora 
bola na 40 menších bytových jednotiek v prvej časti komplexu, v predbežnej odkúpnej hodnote 
cca. 2 mil. €, čo by mesto financovalo 30-ročným úverom. Nákup bytov za 2 mil. € je veľkým zá-
väzkom pre ďalšie generácie a z pohľadu ekonomiky a charakteru stavby príliš rizikové (náklady 
na údržbu, kvalita stavby, obsadenosť bytov). Navyše 60 bytov, ktoré majú byť dostavané v druhej 
časti komplexu budú priamou konkurenciou bývania pre mestské nájomné byty. Prioritou mesta má 
byť výstavba vlastných bytových jednotiek, príp. rekonštrukcia svojich budov, ktoré by na byty boli 
vhodné. Jednou z možností výstavby nových bytov je zóna Veterník, ktorá má svoju víziu, projektové 
spracovanie a dlhodobé plánovanie. Zónu Veterník považujem za veľkú príležitosť rozvoja mesta, 
ktorá poskytne nové bývanie pre Kremničanov a pritiahne nových obyvateľov do mesta. Práve tu 
môže mesto rozvíjať myšlienku výstavby vlastných nájomných bytov. Kremnica potrebuje aj v byto-
vej politike nastúpiť na správnu cestu, ktorá bude z pohľadu blízkej, či ďalekej budúcnosti, čo najviac 
efektívna.  

ADVOKÁT
RADÍ

Dostali ste dokument v elektronickej podobe a 
chcete aby bol použiteľný na právne úkony?
V súčasnosti je už väčšina dokumentov od or-
gánov verejnej moci doručovaná v elektronickej 
forme do elektronickej schránky a naopak mno-
ho orgánov verejnej moci požaduje, aby sa do-
kumenty zasielali práve elektronickou formou. 

Ako docieliť, aby elektronický dokument, ktorý 
ste dostali do elektronickej schránky mal rovna-
ké právne účinky, ako ten elektronický? Prípad-
ne ako docieliť, aby ste listinný dokument dostali 
do elektronickej podoby a tento mohli zaslať na 
príslušný orgán prostredníctvom elektronickej 
schránky?
V oboch prípadoch musíte požiadať o tzv. za-
ručenú konverziu, ktorej úlohou je prevod doku-
mentu z listinnej podoby do elektronickej, alebo 
naopak prevod elektronického dokumentu do 
listinnej podoby. Zaručenou konverziou vznikne 
nový dokument, ktorý je použiteľný na právne 
úkony. Podstatou konverzie je, že k pôvodnému 
dokumentu osoba oprávnená vykonávať kon-
verziu pripojí tzv. osvedčovaciu doložku. Osved-
čovacia doložka obsahuje údaje o pôvodnom 
dokumente a jeho autorizácii a použitých bez-
pečnostných prvkoch, o osobe, ktorá zaručenú 
konverziu vykonala a údaje o evidencii vykona-
nej konverzie. Osvedčovacia doložka deklaruje, 
že dokument má rovnaké právne účinky, ako 
ten z ktorého konverziou vznikol. Novovzniknu-
tý dokument, ktorý je neoddeliteľne spojený 
s osvedčovacou doložkou má rovnaké právne 
účinky a je použiteľný na právne účely v rov-
nakom rozsahu ako osvedčená kópia pôvodné-
ho dokumentu, ktorého transformáciou vznikol. 
Ak sa jedná o verejnú listinu, tak novovznik-
nutý dokument zo zaručenej konverzie verejnej 
listiny, ktorý je neoddeliteľne spojený s osved-
čovacou doložkou je verejnou listinou. 

Čo nemožno konvertovať?
a ) dokument v listinnej podobe, z ktorého nie 
je podľa osobitných predpisov možné vyhotoviť 
úradne osvedčenú kópiu,
b) dokument v listinnej podobe, ktorého jedineč-
nosť nie je možné konverziou nahradiť, najmä 
občiansky preukaz, cestovný doklad, doklad vy-
daný podľa osobitných predpisov a preukazujúci 
oprávnenie osoby na výkon činnosti podľa oso-
bitných predpisov, peniaze, cenné papiere, žreb,
c) elektronický dokument, ktorý je audio sú-
borom alebo video súborom, ak nejde o konver-
ziu elektronického dokumentu do novovzniknu-
tého elektronického dokumentu

Kto vykonáva zaručenú konverziu? 
Advokát, notár, patentový zástupca a poštový 
podnik. Uvedené osoby majú za výkon zaruče-
nej konverzie nárok na úhradu odmeny a hoto-
vých výdavkoch podľa sadzobníka úhrad, ktorú 
upravuje Vyhláška MF SR č. 275/2014 Z.z. o za-
ručenej konverzii. Bezplatne Vám zaručenú kon-
verziu vykoná len orgán verejnej moci, ak ide o 
zaručenú konverziu dokumentov, ktoré vznikli z 
jeho činnosti.

Ako Vám vieme pomôcť? 
Advokátska kancelária  JUDr. Lucie Luptákovej 
v Kremnici vykonáva zaručenú konverziu doku-
mentov z listinnej podoby do elektronickej po-
doby, ako aj zaručenú konverziu dokumentov z 
elektronickej podoby do listinnej podoby.  

PRIESKUM ZÁUJMU 
o nájomné byty

Vážení čitatelia Kremnických novín,
ak by ste mali záujem o nájomný byt v prípade, že by mesto Kremnica nájomné byty zabezpečilo, 
prosíme vás o chvíľku vášho času a vyplnenie dotazníka.
Byty by sa prideľovali v zmysle  Všeobecne záväzného nariadenia mesta Kremnica č. 9/2014 o nájme 
bytov v bytových domoch, ktoré sú obstarané podľa zákona č. 443/2010 Z .z. o dotáciách na rozvoj 
bývania a o sociálnom bývaní v znení neskorších predpisov.

Dotazníky vystrihnite a  odovzdajte do na to určených schránok 
- v trafike na Námestí SNP, 
- v priestoroch Mestského bytového podniku (Nemocnica s poliklinikou) a 
- v kancelárii prvého kontaktu na mestskom úrade.
Ďakujeme za váš čas.

Prieskum záujmu o nájomné byty
Dotazník vypĺňa len záujemca o nájomný byt

Meno a priezvisko............................................................................................................................................
Kontakt (telefón / email) ..........................................................................................................................

Ivan Petráš sa vzdal 
poslaneckého mandátu
Ivan Petráš je v tomto volebnom období prvým 
poslancom, ktorý sa vzdal poslaneckého man-
dátu.
Ivan Petráš sa poslaneckého mandátu vzdal v 
priebehu zasadnutia mestského zastupiteľstva 16. 
novembra. 
Vo voľbách v roku 2014 získal 96 hlasov v 2. vo-
lebnom obvode. Nahradí ho Ing. Marek Kurka, kto-
rý skončil v rovnakom volebnom obvode za Iva-
nom Petrášom s počtom hlasov 83. Marek Kurka 
by mal sľub zložiť na najbližšom zastupiteľstve 14. 
decembra 2017. 
,,Chceli by sme sa aj touto cestou poďakovať Iva-
novi Petrášovi za dlhoročnú spoluprácu a prácu 
pre mesto," odkazujú poslanci mestského zastu-
piteľstva.

Veronika Chrienová
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Skalka pri Kremnici má najťažšiu via ferratu 
na Slovensku 
TS

Náučná zaistená cesta (via ferrata) Komín sa na-
chádza v Kremnických vrchoch v podcelku Flo-
chovský chrbát. Trasa sa začína na Peknej vy-
hliadke, vedie hrebeňovou červenou turistickou 
značkou. Obľúbenou atrakciou na trase je Tunel, 
ktorý bol rekonštruovaný pred 2 rokmi. Via ferrata 
je jednosmerná a má 3 cesty: Komín s obťažnos-
ťou C, Trubačova veža B a Výzva, ktorá je svojou 
obťažnosťou E najťažšou doteraz vybudovanou 
via ferratou na Slovensku. Na zaistenej ceste čaká 
návštevníka 420 m lán s výškou skalných ciest 80 
m. 
K ceste patrí aj krátka via ferrata na skale Jáno-
šíkova diera s obťažnosťou B, ktorá je určená pre 
rodičov s deťmi. Turisti tiež môžu naraziť na boul-
derové steny, ktoré ponúkajú možnosti lezenia s 
rôznou obťažnosťou.

Via ferrata Komín sa nachádza v exponovanom 
teréne s nutnosťou použitia špeciálnych ferrato-
vých setov. Tie budú k dispozícii na zapožičanie v 
Relax centre na Skalke.
_____________________________
S myšlienkou projektu via ferrata Komín prišiel 
kremnický poslanec Ivan Petráš. Mesto sa podu-
jalo myšlienku pretvoriť na skutočnosť a iniciovalo 
vybavenie nutných dokladov k vybudovaniu via 
ferraty a vypracovalo projekty potrebné k poda-
niu žiadostí o dotácie. Dotáciou 10 000 € prispel 
VÚC Banská Bystrica, sumou 7500 € prispela Ob-
lastná organizácia cestovného ruchu Turiec-Krem-
nicko a 5000 € do projektu investovalo mesto 
Kremnica. Projekt realizovali Pavol Rajčan a Tomáš 
Hulin. 

Via ferrata Komín na Skalke pri Kremnici je oficiálne otvorená od soboty 28. októbra. 

Relax centrum na Skalke ponúka pre všetkých návštevníkov via ferraty Komín mož-
nosť požičania špeciálneho výstroja.

VŠEOBECNÉ POKYNY
Pri požičiavaní športového výstroja požadujeme od zákazníka zloženie finančnej 
zábezpeky 50 €.  V zábezpeke je vždy zahrnutá aj cena zapožičania, ktorú platí 
zákazník vždy dopredu. Cena zapožičania je 5€/ 3 hod., resp. 15€/ deň.
Výstroj doporučujeme rezervovať v dostatočnom časovom predstihu, aby ste pre-
dišli riziku, že výstroj bude v požadovanom termíne už vypožičaná, hlavne to platí 
pre skupiny ľudí.
Rezerváciu môžete vykonať telefonicky 0908 726 622, 045/674 841 alebo e-mai-
lom skalka@kremnica.sk, tiež ajosobne. Pri rezervácii je potrebné uviesť kontaktné 
údaje (meno, adresa, tel. číslo, e-mail), predmet (vybavenie, kód), spôsob prevza-
tia, termín  požičania a vrátenia. Každá rezervácia bude potvrdená.

Ferratovú výstroj si po REZERVÁCII môžete prevziať v:
1. Relax centrum na Skalke (v pracovné dni od 14.00, cez víkendy od 11.00)
2. Kultúrne a informačné centrum v Kremnici (v pracovné dni od 8.00, v sobotu od 
9.00)

Vrátenie
- predmet požičania sa vracia primerane očistený. Pokiaľ sa výstroj poškodila, aj 
keď chýba alebo poškodenia nie sú viditeľné, je potrebné nahlásiť to pri vrátení
- po vrátení bude vybavenie skontrolované a následne vám bude vrátená záloha
- v prípade, že chcete predĺžiť dobu zapožičania vybavenia, ste povinný nám túto 
skutočnosť bezodkladne oznámiť.
- pri strate alebo poškodení výstroja je nutné zaplatiť náhradu škody v adekvátnej 
výške. Táto suma sa odpočíta zo zaplatenej zálohy. Požičovňa nenesie zodpoved-
nosť za škody, ktoré zákazníkovi vzniknú v súvislosti s používaním zapožičaného 
materiálu.
Dodržiavajte pravidlá bezpečnosti pri pohybe na horách a v prírode.
Preberajúci svojim podpisom na preberajúcom protokole potvrdzuje súhlas so 
všeobecnými podmienkami požičovne lyžiarskeho výstroja.

POISTENIE
Poistenie vybavíte pri zapožičaní setov v Skalka Relax centre a stojí 1,12 € / deň
Poistná suma je 20.000 €. Nezabudnite si uložiť tiesňovú linku HZS 18 300
Poistenie nákladov na zásah Horskej záchrannej služby platí na území Slovenskej 
republiky, z ktorej má poistený právo na úhradu nevyhnutných nákladov za:
- vyhľadávanie osoby v horskej oblasti (pátranie)
- vyslobodzovanie osoby
- prepravu z miesta zásahu HZS do miesta odvozu poisteného dopravnou zdravot-
nou službou alebo do najbližšieho zdravotníckeho zariadenia na území Slovenskej 
republiky
- prepravu (zvoz) telesných pozostatkov z miesta zásahu HZS do miesta odvozu 
telesných pozostatkov dopravnou zdravotnou službou, ktoré vzniknú v súvislos-
ti so záchrannou činnosťou vykonanou zamestnancami Horskej záchrannej služby, 
tzv. zásah HZS, v niektorej z horských oblastí v územnej pôsobnosti HZS, ak tieto 
náklady boli poistenému alebo za poisteného jeho zákonnému zástupcovi alebo v 
prípade smrti poisteného oprávneným dedičom vyúčtované v horských oblastiach 
na území Slovenskej republiky v súlade s platným cenníkom nákladov HZS vyda-
ným HZS.

Ferratovú výstroj si môžete požičať v Relax centre 
na Skalke
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Kedy:  12. 12.  2017 - utorok 
              7:30 – 10:00 hod 
 
Kde:  Mestské kultúrne stredisko     
                       Kremnica  
Prineste si: 
občiansky preukaz a kartu poistenca 

 
 

„Každá kvapka pomôže“ 
 

 

Mestské slávnosti 2017 
v znamení vína
Veronika Chrienová

Aj tento rok sme oslávili výročie mesta, už 689., 
historickým a lampiónovým sprievodom. Navštívil 
nás posol kráľa, aby v jeho mene odovzdal privi-
légiá na predaj vína mestskému richtárovi. Na po-
česť tohto významného momentu si všetky krem-
nické deti prichystali lampióny a rozsvietili nimi 
celé mesto.
Sme radi, že sa Mestských slávností tento rok zú-
častnilo toľko ,,mešťanov". Mnohí z nich si potom 
užili prvý ročník Kremnickej slávnosti vína, ktorý 
práve posol kráľa slávnostne otvoril. Ďakujeme 
všetkým, ktorí si s nami oba sprievody ,,odpocho-
dovali". Ďakujeme aj evanjelickej a katolíckej cirkvi 
v Kremnici za ekumenickú omšu.

MIKULÁŠSKY BAZÁRIK

Viac info na plagátoch,  na        kremnické maminy a na 0915 284 483

Piknik Bazárik

Hou hou hou

maminy!

Nová správa, že sa v
meste Kremnica
Piknik Bazárik
usporadúva. A pre deticky 

sme pripravili 
maľovanie na

tváricky.

Tešíme sa na vás. 

Akropola

7. 12.

od 15.00

do 18.00 hod.

Vianoce
sú za dverami, 

prídte sa s nami 
potesit aj vy.

Mikulášsky bazárik - pravidlá:
1. je možné predávať používané vianočné ozdoby, ktoré sú v dobrom stave a bez poškodenia,

2. predávať akékoľvek handmade ozdoby a výrobky s vianočnou tématikou.

Všeobecné pravidlá: 
1. predávajúcim môže byť mamina, stará mama, krstná, teta, ale aj ocino alebo dedko,  

2. na Piknik Bazáriku je povolené predávať len detské veci: detské oblečenie, obuv, hračky, 
    detské knihy, detské športové potreby, koč íky, autosedačky, kojenecké potreby a tehotenské oblečenie,  

3. predávať sa môžu len č isté a funkčné veci,
4. cenu predávaných vecí si predajca určuje sám, predávané veci musia byť riadne označené cenovkou a za ich stav a predaj zodpovedá predávajúci,  

5. usporiadateľ nezodpovedá za stratu vecí počas podujatia,  
6. usporiadateľ si vyhradzuje právo predávanú vec z predaja vylúč iť - v prípade nedodržania hore uvedených pravidiel, 

7. počas akcie sú za deti zodpovední rodič ia.

Vianočnými darčekmi sa rozumejú akékoľvek nepoužité darčeky, veci, dekorácie v 100% stave.
V prípade, že si nie ste istí, či môžete vaše veci priniesť budeme radi, ak nám napíšete na náš FB alebo sa informujete na 0915 284 483.

detských vecí, vianočných ozdôb a 
darčekov

Krásne veci od 
šikovníc, vyzdobia 
vám vianocný byt.

Tak ak aj ty
nieco tvoríš, dones, 

predaj a 
zarobíš.

Knižnica FAMÍLIA - nový 
priestor pre rodiny s deťmi
Veronika Chrienová
Centrum Knižnica FAMÍLIA, ktoré sa 
nachádza v priestoroch detského od-
delenia Knižnice Jána Kollára v Krem-
nici, je oficiálne otvorené. 
Projekt sleduje vytváranie bližších 
vzťahov medzi občanmi mesta, a to 
prilákaním detí s rodinami do pries-
toru, kde budú spoločne tráviť čas. V 
Knižnici FAMÍLIA sa plánuje organizá-
cia besied so spisovateľmi, rôzne hry, 

výuka angličtiny, výtvarná činnosť, 
cvičenie jogy, čítanie rozprávok. 
Do projektu sa zapojili študenti vý-
tvarného odboru Základnej umelec-
kej školy v Kremnici, ktorí trávili ho-
diny svojho času maľovaním stien v 
miestnosti. Na projekt prispela banka 
VÚB sumou 1500 €, mesto Kremnica 
Knižnicu FAMÍLIA spolufinancovali su-
mou 500 €.

Úprava bežeckých tratí v sezóne 
2017/2018  
Veronika Chrienová
Mesto Kremnica aj v tejto sezóne uza-
vrelo zmluvy o úprave tratí s MKL Krem-
nica a spoločnosťou BÚDA, s.r.o. Poďľa 
koordinátorky bežeckých tratí Ivety Ce-
ferovej budú podľa zmluvy upravovať 
severný a južný okruh na Skalke MKL 
Kremnica veľkým strojom a BÚDA, s.r.o. 
malým strojom každý piatok a sobotu, 
resp. priebežne podľa snehových pod-
mienok. Štadión Rudolfa Čillíka a in-line 
dráhu aj tento rok bude upravovať 
Roman Béreš z Cyklosanté Kremnica, 

ktorý na štadióne otvára novú prevá-
dzku so servisom a požičovňou pre 
bežkárov. Mesto Kremnica opäť vyzýva 
všetkých fanúšikov bežeckého lyžova-
nia, aby úpravu tratí podporili zakúpe-
ním nálepky vo vybraných predajných 
miestach (Relax centrum, Cyklosanté, 
penzión Veža, KIC Kremnica, kasa Skal-
ka Arény) v hodnote 5€, 10€, 20€, 
50€ alebo 100€. Bez takejto pomo-
ci by komplexná úprava tratí nebola 
možná.
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Odborný seminár v Spojenej škole internátnej v Kremnici
Alžbeta Oswaldová

Oblasť vzdelávania mentálne postihnutých v sebe 
zahŕňa nie len klasické edukatívne metódy a tech-
niky, ale aj inovatívne metódy – mali by prispie-
vať k efektívnejšiemu a zaujímavejšiemu procesu 
nadobúdania vedomostí a zručností detí. Preto 
sme v Spojenej škole internátnej 20.10.2017 zorga-
nizovali odborný seminár INOVATÍVNE METÓDY VO 
VZDELÁVANÍ MENTÁLNE POSTIHNUTÝCH. Pedagógom 
z rôznych škôl sme sa tak snažili priblížiť teoretické 
poznatky a praktické skúsenosti zo štyroch oblastí 
vzdelávania detí s mentálnym postihnutím. 
S výraznou pomocou odborného garanta – Peda-
gogická fakulta Univerzity Komenského v Bratislave 
– doc. Mgr. Margita Schmidtová, PhD. sa uskutoč-
nila prednáška z Arteterapie vo vzdelávaní men-
tálne postihnutých. Prednášajúca – akad. soch. 
Mária Fizelová – sa sústredila na praktickú strán-
ku arteterapie v edukačnom procese s predstave-
ním základných uvoľňovacích a sebapoznávacích 
techník, pri ktorých nezáleží na výtvarných zruč-
nostiach dieťaťa, ale na procese tvorby a vytvore-
nia vzťahu k výtvarným činnostiam. 
Rozvíjanie reči u mentálne postihnutých v teórii a 
praxi priblížila doc. Mgr. Margita Schmidtová, PhD., 
ktorá sa zamerala najmä na predstavenie pomô-
cok, foriem, metód a techník práce. Účastníci pred-
nášky si tak na vlastnej koži mohli vyskúšať, ako 
pracovať s mentálne postihnutými deťmi v oblasti 
rozvoja reči a slovnej zásoby. 
Ďalší blok odborného semináru v sebe zahŕňal 

najmä praktické poznatky a skúsenosti predná-
šajúcej – PaedDr. Margaréty Osvaldovej, PhD. z ob-
lasti Muzikoterapie vo vzdelávaní mentálne postih-
nutých. Prostredníctvom jednoduchých hudobných 
nástrojov predstavila možnosti práce s mentálne 
postihnutými deťmi, u ktorých je mimoriadne po-
trebné vytvoriť harmóniu, pokoj a pozitívne zmeny 
vo všetkých rozmeroch ľudskej osobnosti, aby sme 
tak dosiahli efektívnejšie rozvíjanie rozumových 

schopností a praktických zručností. 
Sériu blokov odborného semináru zavŕšila PaedDr. 
Monika Šuľovská, PhD., ktorá predstavila možnos-
ti využitia počítačových programov vo vzdeláva-

ní mentálne postihnutých. Účastníkov semináru v 
krátkosti previedla spektrom internetových stránok 
a počítačových programov, ktoré sa vzhľadom na 
svoju nenáročnosť a jednoduché ovládanie môžu 
využívať v rôznych predmetoch vo vyučovacom 
procese mentálne postihnutých detí. 
Odborný seminár sa stretol s pozitívnymi ohlas-
mi nie len zo strany účastníkov prednášok, ale aj 
prednášajúci vyslovili svoju spokojnosť s priebe-
hom semináru. Preto verím, že priniesol veľa no-
vých poznatkov do každodennej práce pedagó-
gov s mentálne postihnutými deťmi. 
Na záver by som sa v mene Spojenej školy inter-
nátnej chcela poďakovať odbornému garanto-
vi Pedagogickej fakulte Univerzity Komenského v 
Bratislave - doc. Mgr. Margite Schmidtovej, PhD. za 
spoluorganizovanie odborného semináru, všetkým 
prednášajúcim za ich ochotu a odborné skúsenos-
ti. Poďakovať by som chcela aj všetkým zúčastne-
ným pedagógom, ktorí prišli naozaj v hojnom počte 
70 osôb zo Špeciálnych škôl z celého stredného 
Slovenska, z Trenčína, Levíc, Prievidze, ale aj zo zá-
kladných škôl v Kremnici a Turčianskych Teplíc. V 
neposlednom rade by som chcela poďakovať za 
spoluprácu a pomoc Mestskému úradu Kremnica 
a mestskej polícií. Vďaka patrí aj všetkým zamest-
nancom Spojenej školy internátnej v Kremnici, ktorí 
pomohli pri realizácií odborného semináru.  

ŠTVRTÁ KONFERENCIA DEPART V KREMNICI – 17.októbra 2017
TRH PRÁCE A NEZAMESTNANOSŤ RÓMOV
Markus Mandl, Jana Tomová

Graz, mesto ľudských práv, pozval spolu so 
Súkromným gymnáziom Z.J.Mallu v Kremnici a EU-
ROPEAN NEIGHBOURS na v poradí štvrtú z piatich 
medzinárodných rómskych konferencií.
Na tretej konferencii na tému ,,Vzdelávanie“ (Pecs, 
Maďarsko, október 2016) sa zúčastnilo aj Súkrom-
né gymnáziom Z.J.Mallu, kde popri domácom Gan-
diho gymnáziu svojimi vzdelávacími výsledkami 
úspešne reprezentovalo Slovensko v rámci Európy.
Mesto Graz bolo odmenené za projekt DEPART pro-
gramu EU "Európa pre občanov" spolu s partner-
skými mestami Maribor (SLO), Pécs (MAĎ), Kopriv-
nica (CHOR) a Prato (TAL).
Štvrtá konferencia nazvaná "TRH PRÁCE A NEZA-
MESTNANOSŤ RÓMOV" by mala slúžiť ako základ 
pre integráciu, inovatívne prístupy a nápady v ob-
lasti práce. K hlavnej inšpirácií patrila verejná pre-
zentácia príkladov dobrej praxe zo Slovenska a zo 
zahraničia. V kine Akropola v popoludňajších ho-
dinách na pódiu vystúpili rómski žiaci Súkromného 
hudobného a dramatického konzervatória  z Košíc. 
Následne vo filmových prezentáciách boli prezen-
tované aj úspechy z Roma Spirit 2016 a European 
Roma Awards Spirit 2016. V prvom prípade bolo 
v kategórií ,,spoločnosť, organizácia a zamestná-
vateľ“ ocenené Súkromné gymnázium Z.J. Mallu. 
V druhom prípade bolo v kategórii ,,samospráva“ 
nominované mesto Graz s projektom BIO-KON-
BLAUCH-ROMANES ako pozitívny príklad, na ktorom 
participujú aj mladí dospelí Rómovia zo Slovenska a 
ocenená obec Spišský Hrhov ako vzor fungovania 
samosprávy.    
Medzi 200 zaregistrovanými hosťami boli aj: Sissi 
Potzinger, miestny zástupca primátora mesta Graz 
Siegfrieda Nagla, Rakúsko; Ábel Ravasz, splno-
mocnenec vlády SR pre rómske komunity, USVRK, 
Slovensko; Peter Krajňák, štátny tajomník, MŠV-
VaŠ, Slovensko; Branislav Ondruš, štátny tajomník, 
MPSVaR, Slovensko; Ján Hero, člen riadiaceho vý-
boru CAHROM Ad Hoc Komisie expertov pre Rómov 
a kočovníkov pri Rade Európy, poradca štátneho 
tajomníka, MŠVVaŠ SR, Slovensko; Jana Tomová, 
riaditeľka, Súkromné gymnázium Z.J.Mallu, Sloven-
sko; vysokí predstavitelia rómskych organizácií; od-
borníci z oblasti cieľovej skupiny a mnoho ďalších...

Na tému ,,Čo by bolo potrebné zmeniť pre integrá-
ciu Rómov na trhu práce?“ PhDr. Heleny Jonášovej, 
reprezentantky rómskej komunity, nadviazal „Vý-
zvami na trhu práce pre Rómov v obci a pripra-
vovaným zákonom o sociálnych podnikoch a ich 
spoločenskej zodpovednosti“ Branislav Ondruš. 
Panelová diskusia na najvyššej medzirezortnej 
úrovni sa niesla v duchu nevyhnutnosti zavedenia 
inkluzívneho vzdelávania zmenou filozofie prístu-
pu komplexnej podpory smerom k žiakovi, kde 
hlavným cieľom je zameranosť na jeho úspešné 
uplatnenie sa v dospelosti na trhu práce na ob-
čianskom princípe. Rovnako dôležitou oblasťou 

bolo využitie ľudských zdrojov s nízkym vzdelaním 
na trhu práce (napr. v sociálnych podnikoch). Disku-
sia k týmto témam sa rozvinula aj na workshopoch.
Závery konferencie by mali byť inšpiráciou pre 
efektívnejšie fungovanie v praxi, najmä pre sa-
mosprávy ako odpoveď na otázky: ,,Prečo niečo 
niekde funguje a inde nie?“ – ,,Je možné napodob-
niť programy/projekty z jednej krajiny a implemen-
tovať ich v inej? Fungovalo by to?“
Skupina FAIR FUTURE a mesto Graz by chceli po-
ďakovať všetkým podporovateľom, účastníkom a 
rečníkom!
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,,DEŇ ŠPORTU“  
na Pešej zóne...

Učíme sa vlastnou skúsenosťou - jabĺčkový týždeň
Jana Babjaková

Zdravé učenie - zmysluplnosť - prepojenie uči-
va so skutočným životom a jeho zavádzanie do 
praxe, možnosť výberu a primeranosť, využívanie 
netradičných spôsobov vyučovania - skupinové 
vyučovanie, komunikácia, využitie spätnej väz-
by, projektové vyučovanie, aktívne učenie, to sú 
atribúty, ktoré sú typické pre našu školu. Preto za-
vádzame do vyučovania čo najviac aktivít, ktoré 
žiaka vedú k prepojenosti jeho učenia s praxou. 
Tentokrát sme naše praktické učenie motivovali 
tým, čo je pre tieto jesenné dni typické: mali sme 
,,Jabĺčkový týždeň.“ Každý ročník si svoje učivo 
motivoval pod týmto názvom. A tak prváčikovia  v 
rámci prvouky doniesli jabĺčka a produkty z nich. 
Robili  ochutnávku rôznych druhov jabĺčok a po-
rovnávali chuť domácej a kupovanej výživy - do-
máca  im chutila viac ako kupovaná. Niektorí žiaci 
priniesli aj  sušené jabĺčka a jabĺčkové koláčiky. 
Všetci žiaci si pochutili a už sa vraj  tešia na ďalší 
takýto deň.
Druháci si svoj jabĺčkový deň vychutnali naplno. 
S jablkom počítali na matematike, plnili zábavné 
úlohy, ochutnávali, maľovali, odtlačky jablka "za-
sterilizovali" a z veľkej kopy jesenného lístia vytvo-
rili maxijablko.
Žiaci tretieho ročníka sa počas celého dňa  zdravo 
učili prostredníctvom jabĺčok, ktoré si priniesli. Po pre-
čítaní rozprávky o tom, ako sa stane zo semiačka 
nový strom, o ktorý sa treba starať v sade, alebo 
záhrade, si žiaci na interaktívnej tabuli plnili úlohy o 
jablkách najskôr zo SJL. Do predkresleného červe-
ného jablka vymýšľali v skupinách slová, kde po 
obojakých spoluhláskach písali y, do predkresle-
ného zeleného jablka písali slová s i. Následne ka-
pitáni skupín s pomocou radcov museli slová sčítať, 
čo už bola matematická úloha. Zvíťazila skupina 
s najvyšším počtom správne napísaných slov. Na 
hodinách prírodovedy  a vlastivedy  tretiaci merali 
pomocou nových odmerných valcov a váh objem 
i hmotnosť jabĺk. Na rovnoramenných váhach sme 
im vysvetlili porovnávanie časti celku z jablka. Po-
môcky na meranie sme získali v projekte  OBJAVUJ  
SVET,  OBJAVÍŠ  SEBA, od  Nadácie Slovenskej spori-
teľne , ktorá vyhlásila I. ročník grantového progra-
mu Inovatívna základná škola 2017. Naša škola sa 

uchádzala o grant v oblasti podpory : inovatívne 
metódy vyučovania, v ktorom sme boli úspešní.    
Jabĺčka si žiaci mohli vychutnať až po výtvarnú 
výchovu, na ktorej kreslili pripravené jablkové zá-
tišie, alebo modelovali z plastelíny vlastnú podo-
bizeň jablka.
Žiakom sa jablkový deň veľmi páčil a na pripo-

menutie dostali na domácu úlohu  pracovný list s 
jabĺčkovými slovnými úlohami.
A naši štvrtáci majú dlhodobú – dvojmesačnú úlo-
hu, kde si trénujú komplexne svoje zručnosti, a to 
tvorivé písanie, výtvarné zručnosti, práca s inter-
netom, bádateľské schopnosti, prezentačné zruč-
nosti. Totiž tvoria vlastnú knihu. Každý si spraco-
váva  svoje postrehy z jednotlivých našich aktivít  
- zbieranie hornín v lome v Šturci spolu s baníc-
kymi odborníkmi, zbieranie rastlín a pozorovanie 
živočíchov počas vychádzky náučným chodníkom 
,,Zelená cesta“ s ochranárom prírody, triedenie a 
výstava nazbieraných hornín v priestoroch školy 
za pomoci odborníkov – geológov, súhrn poznat-

kov z jabĺčkového dňa a napokon -  praktické 
činnosti v našej exteriérovej ,,Zelenej učebni“,  kde 
žiaci identifikovali  byliny a dreviny v nej a porov-
návali, triedili podľa atlasov, manipulačných kariet 
rastlín, živočíchov a ovocných stromov a krov. Ich 
veľkým dňom bola  prezentácia svojich knižiek 
pred všetkými žiakmi 1. stupňa, ktorej sa zhostili 
naozaj bravúrne a s veľkým zanietením odpre-
zentovali svoju tvorivosť a um. 
Pre rodičov a starých rodičov  sme pripravili v 
ŠKD ,,Jabĺčkové posedenie pri čaji“ a  výbornom 
jablkovom koláčiku, ktorý si deti samy aj napiek-
li, čajíku a symbolom jesene- jabĺčkach. Jesenné 
posedenie sme spestrili pesničkami, básničkami, 
hrou na flaute a divadielkom. Strávili sme spo-
ločne príjemné popoludnie pri spoločných hrách a 
deti odchádzali spokojné domov spolu s rodičmi 
aj starými rodičmi a my sa budeme tešiť na ďalšie 
spoločné stretnutie.
Odmenou pre žiakov za ich tvorivosť, radosť  z 
práce, iniciatívu bolo náučné a opäť interaktívne 
predstavenie fyzikálnych pokusov, pri ktorom žiaci 
zisťovali pôsobenie vzduchu: -  slamky, do ktorých 
žiaci fúkali a postupným skracovaním menili tón 
na tenší
- horľavosť balónov, ktoré boli naplnené vzdu-
chom- praskli pri zapálení ohňa pod balónom, tie, 
ktoré boli naplnené vodou- nepraskli
- trhanie špagátov- špagát bol nepretrhnuteľný 
bežnou silou žiakov, ale po špeciálnom uviazaní 
na ruke, sa trhnutím dal špagát  roztrhnúť úplne 
ľahko
- voda- ako závažie v plechovke umožnila státie 
plechovky i na hrane
- prúdenie vzduchu k zapáleným sviečkam- 
sviečka nezhasla, keď sme sa s ňou rozprávali, 
spievali jej, ale keď sme na ňu namierili vzduch- 
zhasla
-  únik vzduchu z balóna pomocou slamy
Opäť sme sa aktívne učili o vzduchu a ohni a žiaci  
boli pritom aktívne zapojení do činnosti, učili sa s 
radosťou a hrou. Svedčí o tom aj ich prejav nad-
šenia pri jednotlivých aktivitách. A to je pre nás 
učiteľov veľmi dôležité, keď dostaneme od žiakov 
spätnú väzbu – radosť z ich vlastnej práce. 

,,NOVAŠKOVCI“  NA POTULKÁCH PRÍRODOU
Jana Babjaková

Hurá, ideme do prírody! Krásna, farebná a teplá je-
seň priamo pozýva do svojho čarovného prostre-
dia, aby sme poodhalili jej zákutia, preskúmali jej 
obyvateľov. Minulý mesiac sme spoznávali tajom-
stvá neživej prírody v lokalite Šturec s banskými 
odborníkmi a tentoraz sme sa vybrali objavovať 
a skúmať živé prírodniny v lokalite- náučný chod-
ník Zelená cesta. My sme absolvovali malý okruh, 
ktorý začína Vejmutovským porastom, nasleduje  
prírodná rezervácia Bujačia lúka, potom sme ob-
javili tajomnú  Körmendyho jaskyňu, ktorá vznikla 
umelo pri ťažbe  andezitu. Poslednou zastávkou 
v malom okruhu bola Vajanka, ktorá predstavuje 
bohatú históriu lesníctva na Slovensku a v samot-
nej Kremnici.
Sprievodcom, pomocníkom , radcom pri skúmaní 
nám bol pán Jaroslav Slašťan, ochranár prírody, 

ktorý pracuje v Knižnici Jána Kollára v Kremnici. 
Pod jeho odborným dohľadom sa z našich žiakov 
stali objavitelia a prieskumníci. Jesenná príroda 
ponúka posledné chrobáčiky, nočné motýle, pav-
účiky, ktoré sa ukrývali v pestro sfarbených lis-
toch. Najväčším zážitkom bolo, keď v našej tesnej 
blízkosti prebehli srnec so srnou. Pozornému oku 
pána Slašťana neunikla ani medvedia stopa. 
Dozvedeli sme sa, že to bola stopa tohtoročné-
ho mláďatka. Do zberných vrecúšok sme zbierali 
plody stromov  - šišky, gaštany, ale aj listy, mach, 
kôru stromov, posledné bylinky – materinu dúšku, 
našli sme ešte aj klinčeky a nádherné paprade. 
Nadobudnuté vedomosti a nazbieraný materiál 
žiaci využijú pri tvorbe vlastných  kníh: ,,Na po-
tulkách prírodou“. Vieme, že deti sa učia najkva-
litnejšie vlastnou skúsenosťou, získajú tak cenné 
vedomosti, zručnosti a návyky, ale aj hodnotovú 
orientáciu a správne postoje k ochrane prírody.
Žiaci budú  využívať svoje bádateľské a pozoro-
vateľské schopnosti pri získavaní nových poznat-
kov o prírode aj prostredníctvom nových učebných 
pomôcok – lupy, pozorovacie štúdio hmyzu, atla-
sy rastlín a živočíchov, manipulačné karty živých 
prírodnín, tablety, ktoré sme získali prostredníc-
tvom projektu: ,,Objavuj svet, objavíš seba.“ Tento 
projekt podporila Nadácia Slovenskej sporiteľne , 
ktorá vyhlásila I. ročník grantového programu Ino-
vatívna základná škola 2017. Naša škola sa uchá-
dzala o grant v oblasti podpory : inovatívne metó-
dy vyučovania, v ktorom sme boli úspešní. 

Karolína Vévodová

V rámci Týždňa športu, ktorý v našej materskej škole 
prebiehal od 19.9. do 23.9. 2017, sme uskutočnili Deň 
športu v našom meste. Na pešej zóne sme pripra-
vili telovýchovné dopoludnie, kde deti za podpory 
občanov mesta prekonávali rôzne druhy prekážok. 
Zdolávali ich najprv chôdzou a behom, neskôr i na 
odrážadlách v prúdovom cvičení za sebou. Mohli sa 
tak zapojiť všetky deti, malé i tie väčšie, podľa svo-
jich schopností, či odvahy. Samozrejme sme neza-
budli na perníkové medaile, ktoré  si každý s chuťou 
vychutnal. Akcia sa nám vydarila a deti sa opäť mali 
možnosť športovo vyžiť, čo je víziou našej MŠ.
Pozvanie sme prijali i na športový deň v ZŠ na An-
gyalovej ulici, kde sa deti oboznámili s novými dru-
hmi športového náčinia a mali možnosť si na nich 
zacvičiť. Pod dohľadom školákov si zacvičili v telo-
cvični, na školskom dvore i na multifunkčnom ihrisku 
základnej školy.
Tešíme sa na ďalšie športové akcie v našom meste. 
Najbližšie nás čaká Deň materských škôl (4.11).
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Naj… cvičná firma – Deafihla, s. r. o. zo SPŠO pre ŽSPI v Kremnici
študenti 4.TIS

Po viacerých pre nás významných, ale i menej vý-
razných úspechoch našej cvičnej firmy sme dosi-
ahli úspech najväčší. Niečo sme pozmenili, niečo 
sme dorobili, niečo sme vylepšili a o čom sme ani 
v kútiku duše nesnívali, sa stalo skutočnosťou. Na 
15. Medzinárodnom veľtrhu cvičných firiem krajín 
V4 v Košiciach (19. – 20. 10. 2017) sme získali cenu 
najprestížnejšiu 1. miesto v súťaži  o cenu ,,Naj…
cvičná firma“. Ukázali sme, že ani žiaci našej ško-
ly (so sluchovým postihnutím, s vývinovými poru-
chami učenia, s narušenou komunikačnou schop-
nosťou) sa nestratia v silnej konkurencii cvičných 
firiem svojich rovesníkov.
Už sa tešíme na ďalšie veľtrhy a na naše tvorivé 

nápady, ktoré na nich predvedieme.

Naše úspechy:
Cena SPN – Mladé letá – na 20. Veľtrhu cvičných 
firiem v Žiari nad Hronom (apríl 2016)
2. miesto – v kategórii Naj.. logo na 19. Medziná-
rodnom veľtrhu cvičných firiem v Bratislave (no-
vember 2016)
1. miesto – v kategórii Naj… katalóg na 21. Veľtrhu 
cvičných firiem v Žiari nad Hronom (apríl 2017)
1. miesto – v top kategórii Naj… cvičná firma na 15. 
Medzinárodnom veľtrhu cvičných firiem krajín V4 v 
Košiciach (október 2017)

Základná škola na Angyalovej ulici v Kremnici Vás pozýva 
na Vianočné tvorivé dielne spojené s vianočnými trhmi, 

ktoré sa uskutočnia 
dňa 13. decembra 2017 v čase od 14.00 do 18.00 hod 

v MsKS v Kremnici pod názvom 

,,DARČEK PRE SIBYLKU“. 

Príďte si skúsiť svoju šikovnosť  so svojimi deťmi či vnúčatami  
a zároveň si urobte radosť kúpou pekných vianočných de-
korácií, ktoré vyrobili nielen naši žiaci, ale i učitelia, rodičia a 

mnohí šikovní  ľudia z nášho okolia. Výťažok z predaja daru-
jeme našej žiačke Sibylke Prídavkovej na špeciálne liečenie, 

ktoré môže zlepšiť jej vážny zdravotný stav.
Tešíme sa na Vás a vopred ďakujeme.
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ADVENTNÝ KONCERT NA MESTSKOM HRADE 
TENTOKRÁT VO FOLKLÓRNOM ŠATE
NBS - MMM

NBS – Múzeum mincí a medailí  v Kremnici a Mes-
to Kremnica Vás srdečne pozývajú stráviť tretiu 
adventnú nedeľu 17. decembra 2017 do areálu 
Mestského hradu. Od 15.00 hodiny sa budú v are-
áli hradu konať MINI VIANOČNÉ TRHY s predajom 
remeselných výrobkov, nebude chýbať vianočný 
punč a pre deti tvorivá dielnička. O 18.00 hodine 
začne ADVENDTNÝ KONCERT, na ktorom sa pred-
staví hudobná skupina BANDA a ženská folklórna 
spevácka skupina VRANKY s programom advent-
ných a vianočných piesní.   
Vstupné na Adventný koncert je 8,- € dospelí v 
predpredaji, 10,- € v deň koncertu, 5,- € - deti, 
študenti, seniori, ZŤP. Vstupenky si môžete v pred-
predaji zakúpiť v NBS – Múzeu mincí a medailí v 
expozícii Líce a rub peňazí a na dlhodobej výstave 
Pôvab kameninových záhrad. 
Adventný koncert je realizovaný vďaka finančnej 
a inej pomoci mesta Kremnica, Elby,  a. s. Kremnic-
kej banskej spoločnosti,  s. r. o., Bach Systems s. r. o., 
Občianskeho združenia Kremnica nad zlato, Žiar 
24. Všetkým partnerom ďakujeme za spoluprácu! 
Tešíme sa na vašu návštevu v príjemnej predvia-
nočnej atmosfére!

TEXTILNÁ TVORBA 2017
celoslovenská súťažná výstava neprofesionálnej textilnej tvorby
Helena Soboslayová

BBSK – Pohronské osvetové stredisko v Žiari nad 
Hronom v spolupráci s NBS – Múzeom mincí a 
medailí v Kremnici a mestom Kremnica usporiadali 
7. ročník celoslovenskej súťažnej výstavy nepro-
fesionálnej textilnej tvorby pod názvom TEXTILNÁ 
TVORBA 2017.
Výstava sa koná pod záštitou primátora mesta 
Kremnica Alexandra Ferenčíka. 
Inštalovaná je v Galérii NBS – Múzea mincí a me-
dailí v Kremnici od 8.12. 2017 do 31. 1. 2018. Verni-
sáž výstavy sa uskutoční dňa 8. 12. 2017 o 14.30 
hod.
Súťažilo sa v dvoch skupinách: A - študenti stred-
ných umeleckých škôl a B - neprofesionálni autori. 
V jednotlivých skupinách boli kategórie: Úžitkové 
predmety, Dekoratívne predmety, Šperk, Objekt z 
textilu, Hračka. (v skupine B odborná porota od-
poručila zaradiť aj kategóriu Odev – odevný do-
plnok).
Do projektu výstavy sa zapojilo 5 stredných od-
borných škôl s textilným zameraním:
Súkromná škola úžitkového výtvarníctva Kremni-
ca, Stredná umelecká škola Ladislava Bielika Le-

vice, Škola úžitkového výtvarníctva Ružomberok, 
SPŠ S. Mikovíniho Banská Štiavnica, Súkromná ško-
la úžitkového výtvarníctva Topoľčany. 
Trojčlenná odborná porota pod vedením Mgr. Ka-
taríny Chruščovej z Banskej Bystrice udelila
Hlavnú cenu Soni Bezúchovej z Banskej  Bystrice za  
kolekciu paličkovaných obrazov . 
Súťažná výstava Textilná tvorba sa organizuje for-
mou bienále, umožňuje autorom zaoberajúcim sa 
textilnou tvorbou predstaviť sa verejnosti v ucele-
nej kolekcii, prezentujúc tradičnú slovenskú textilnú 
tvorbu  s využitím moderného autorského prístupu 
a s uplatnením v súčasnej dobe.
V rámci projektu sa pre zúčastnené školy  v apríli 
organizovala  tvorivá dielňa na modrotlač.
Počas trvania výstavy sa budú pre návštevníkov 
zo ZŠ a SŠ organizovať tvorivé dielničky.
Celoslovenská súťažná výstava neprofesionálnej 
textilnej tvorby  TEXTILNÁ TVORBA  2017 bola pod-
porená z verejných zdrojov Fondom na podporu 
umenia.

Na výstavu srdečne pozývame!

Miestny odbor Matice slovenskej v Kremnici v spo-
lupráci s mestom Kremnica si dňa 19. októbra 2017 
pripomenul bývalého slovenského atléta v chôdzi 
Jozefa Pribilinca, ktorý v tejto disciplíne dosiahol 
významné úspechy. Pôvodne sme plánovali uspo-
riadať besedu s menovaným, ale napriek potvr-
denie termínu konania podujatia, sa na besedu 
nedostavil. Následne Matilda Olbrichtová prítom-
ným obyvateľom mesta, členom nášho odboru 
Matice slovenskej a zástupcovi Matice slovenskej 
v Martine ThLic. Mgr. Viliamovi Komorovi, PhD, pra-
covníkovi strediska národnostných vzťahov, priblí-
žila športovú dráhu o Pribilincovi a dosiahnutých 
jeho úspechov na mnohých chodeckých prete-
koch. Doplňujúce informácie podali aj účastníci be-
sedy.
Narodil sa dňa 6. júla 1960 v Kopernici. V atleti-
ke začínal s bežeckým lyžovaním. Prvé preteky v 

chôdzi absolvoval ako učeň v máji 1977. Na jeseň 
toho istého roku vyhral celoštátnu učňovskú olym-
piádu a ako 17-ročný prišiel do chodeckej skupiny 
Juraja Benčíka, ASVŠ Dula Banská Bystrica. One-
dlho sa stal juniorským svetovým rekordérom na 
10 km a následne v toku 1979 aj juniorským maj-
strom Európy. V nasledovných rokoch získal mnohé 
cenné úspechy, z ktorých uvediem aspoň tie naj-
cennejšie získané v chôdzi na 20 km. V roku 1986 
majster Európy, v roku 1988 olympijský víťaz, kde 
časom 1:19:57 vytvoril nový olympijský rekord.
Stredná a staršia generácia mesta sa pamätá, že 
Pribilinec počas viacerých rokov zorganizoval v 
meste Kremnica konanie chodeckých pretekov na 
10 km za účasti popredných pretekárov. Prvý roč-
ník sa konal v roku 1979.   

Jozef Pribilinec
Milan Rybársky
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Už od staroveku je známa prax, že predstavitelia 
vládnuceho režimu sa snažia vymazať z pamäti 
pamiatku nepohodlných významných osobností. 
Starí Rimania tomu dali názov damnatio memori-
ae – prekliatie pamiatky.
Takto mala dopadnúť aj pamiatka na Jazefa 
Horvátha, prvého a posledného starostu mesta 
Kremnice, ktorý sa mimoriadne zaslúžil o vybu-
dovanie modernej infraštruktúry mesta slúžiacej 
svojmu účelu do dnešných dní od komunikácií, 
ubytovacích možností, cez zabezpečovanie za-
mestnávania obyvateľov až po športové zariade-
nia. Z jeho rozsiahlych vízií do budúcnosti mesta sa 
mu mnohé podarilo dotiahnuť do úspešnej reali-
zácie.
Svojím, pôvodom aj vlastným životom bol predur-
čený starať sa o sociálne zabezpečenie občanov 
mesta.  Od samotného začiatku svojho života v 
Kremnici bol aktivistom za sociálne práva zamest-
nancov. Roku 1917 napr. organizoval štrajk v  to-
várni na výrobu keramiky, Keramii.
Ako člen a funkcionár sociálno demokratickej stra-
ny využíval na presadzovanie svojich zámerov aj 
tie najvyššie politické konexie, napr. ministra Ivana 
Dérera. Svojske občianske a politické princípy ne-
opustil ani v najťažších časoch počas vojny, keď 
organizoval a viedol odboj voči nemeckým oku-
pantom ako predseda revolučného národného 
výboru v Kremnici..
Svoje plány mohol realizovať v demokratických 
podmienkach v rámci slobody  a plurality názorov. 

V živote ho zastihli dve obdobia, keď sa dostal do 
nemilosti vládnucich politických síl, ktoré ho vytla-
čili na okraj spoločenského diania a dostali ho do 
situácie veľkej sociálnej biedy a zabudnutia. Prvý 
raz sa to stalo  po víťazstve Hlinkovej slovenskej 
ľudovej strany, keď bol nútený odísť do dôchodku 
bez finančného zabezpečenia, druhý raz a nadob-
ro zažil takúto situáciu po víťazstve komunistickej 
strany po februári 1948. Pre  miestnych predstavi-
teľov politickej moci a štátnej správy bol nepoho-
dlný, lebo príliš veľa vedel. Z týchto dôvodov sa 
nad ním akoby uzavrela hladina zabudnutia.
Prvý pokus o oživenie jeho pamiatky sa začal až 
roku 1984, keď jeho dcéra Edita Chrenková na-
vštívila vtedajšie Kremnické múzeum s rozsiahlou 
expozíciou odboja počas SNP. S veľkou trpkosťou 
zistila, že v nej úplne absentovala čo len zmienka o 
jej otcovi, napriek tomu, že stál na jeho čele.  Obrá-
tila sa teda listom s pripojeným otcovým životopi-
som na riaditeľstvo múzea. Tento životopis poslúžil 
neskôr ako jeden z podkladov k uverejneniu hesla 
o Jozefovi Horváthovi v Biografickom slovníku, kto-
rý vydávalo Biografické oddelenie Matice sloven-
skej.  V rámci totálnej politickej cenzúry bolo odde-
lenie povinné spracúvať úradne overené a najmä 
z marxistického pohľadu vypracované podklady. 
Preto oslovilo v tejto veci roku 1985 Mestský vý-
bor KSS v Kremnici. Jeho predseda vypracoval 
alebo dal vypracovať k nemu obsiahle stanovis-
ko. Je očividné, že stanovisko dávali dohromady 
ľudia, ktorí v minulosti zvádzali s Horváthom po-

litické boje podľa hesla ,,Kto nie je s nami, je proti 
nám“. Spochybnili skoro celý Horváthov životopis a 
sústredili sa takmer len na jeho nedostatky z hľa-
diska triedneho boja pracujúcich. Je samozrejmé, 
že Horváth ako starosta nemohol podporovať v 
rámci zachovania pokojného života obyvateľov 
revolučné spoločenské nepokoje. To bol Horváthov 
z ich hľadiska hlavný nedostatok. 
Podobne vyzerá aj jeho heslo v II. zväzku Biogra-
fického slovníka z roku 1987, kde sa skoro vôbec 
nehovorí o jeho veľkých zásluhách o mesto. Vari 
najväčším problémom zachyteným v hesle je fakt, 
že sa síce zúčastnil na zlučovacom zjazde sociál-
nych demokratov s komunistami počas SNP, ale 
mal ku zjazdu pripomienky. V reedícii slovníka zo 
začiatku 90-tych rokov je heslo už očistené od 
tohto ideologicky podfarbeného balastu.
Odhalenie pamätnej dosky Jozefovi Horváthovi 
dňa 9. novembra 2017 spojeného s krátkym semi-
nárom je len malým odčinením krivdy spáchanej 
politickými predstaviteľmi mesta. Ich viny je možné 
ľudsky odpúšťať, ale nikdy nezabúdať, aby sme 
ich nemuseli opäť prežiť v budúcnosti. 
Na záver treba pripomenúť, že tak ako starosta 
Horváth v Kremnici kruto a nezaslúžene dopadol 
vinou tej istej politickej garnitúry aj vynikajúci ria-
diteľ mincovne Ing. Ján Horák a historik a archivár 
PhDr. Teodor Lamoš.  Pamiatku všetkých troch už 
pripomínajú pamätné tabule.   

MO MS si každoročne okrem iného pripomína 
aj významné osobnosti, ktoré pôsobili v meste 
Kremnica na literárnych večeroch a u viacerých 
aj odhalením pamätnej tabule. Tieto budú nielen 
súčasnej generácii, ale aj budúcim generáciám pri-
pomínať, že v meste v predchádzajúcom období 
žili a čo pre Kremnicu znamenali. Poznamenávam, 
že dnes odhalená pamätná tabuľa je už siedma, 
ktorej vyhotovenia a odhalenie som zabezpečil.
Kremnica začiatkom devätnásteho storočia patri-
la medzi najbohatšie mestá Slovenska, ale mesto 
nerobilo nič pre jeho zveľadenie, až kým nena-
stúpil nový starosta Jozef Horváth. Začala sa ťaž-
ká práca, ale bol už aj najvyšší čas začať práce na 
zveľaďovaní mesta, aby ,,slobodné banské mesto 
Kremnica“ nezaostalo za inými slovenskými mes-
tami.
Hoci pre mesto mnohí spravili veľa, viacerí boli za-
znávaní. K takýmto osobnostiam patril aj bývalý 
starosta mesta Kremnice Jozef Horváth. Okrem 
niektorých občanov vo vyššom veku, ktorí ho 
osobne poznali, málokto vie, čo pre zveľadenie 
Kremnice a kúpeľov  Turčianske Teplice, ktoré v 

tom čase patrili mestu, urobil. V živote to už tak 
niekedy chodí, že jedni robia a druhí si prisvojujú 
zásluhy a tých čo robia, často zaznávajú. Súvi-
sí to aj s Horváthom nielen ako starostom mesta. 
Miesto vďaky mu vtedajší režim znárodnil rodinný 
dom, ktorý si postavili spolu s manželkou.

O jeho pôsobení ako starostu mesta Kremnica, 
jeho zapojení sa do organizovania Slovenského 
národného povstania, o jeho politickej a verejnej 
činnosti  v ďalších jeho rokoch života, sme sa po-
drobnejšie dozvedeli s príhovorov odborných lek-
torov pani PhDr. Valérie Solčániovej a pána PhDr. 
Petra Zoričáka. Pripomenutie si významnej osob-
nosti mesta Kremnica, akou bývalý starosta Jozef 
Horvárh je, sa konalo v rámci roka 60. výročia jeho 
úmrtia.
Aj v depozite objektu Červená veža je okrem 
iných pamätných tabúľ uložená pamiatka na me-
novaného, pamätná tabuľa pripomínajúca jeho 
činnosť v meste Kremnica. Je z bieleho mramoru 
o rozmeroch 60 x 50 cm  s textom citujem: ,,Táto 
ozdravovňa bola vystavaná s krajinskou podpo-
rou 200.000 korún československých za starostu 
Jozefa Horvátha  a za hlavného merníka Ing. Móri-
ca Feinera“. Pred dvoma rokmi som navrhol pánovi 
Ferenčíkovi staršiemu, osadiť túto tabuľu na vhod-

nom objekte Toliar, ktorý prevádzkuje. Menovaný 
s tým súhlasil. Vytypovali sme miesto na jej osa-
denie na vstupe do reštauračnej budovy. Osade-
nie tabule sa neuskutočnilo pre nesúhlas vlastníka 
objektu. A tak tabuľa bude i naďalej i po ďalšie 
roky odpočívať zabudnutá v depozite dúfajúc, že 
v budúcnosti nastane predsa len vhodná doba a 
tabuľa sa vráti na miesto, kde bola v minulom ob-
dobí osadená. 
Záverom by som si dovolil dať do pozornosti kom-
petentným, zvážiť možnosť vyhotoviť a osadiť na 
hrobe Jozefa Horvátha vhodný náhrobný kameň, 
tak ako sú náhrobné kamene na okolitých hrobo-
vých miestach. Je značne problematické nájsť jeho 
hrobové miesto, nakoľko je prikrytý len vodorov-
nou platňou s nenápadnou tabuľkou, na ktorej je 
uvedené len jeho meno bez bližšieho označenia 
kto to bol. Na ďalších tabuľkách sú uvedené mená 
tu pochovaných jeho rodinných príslušníkov.  
Ospravedlnenie neprítomnosti predsedu Matice 
slovenskej zaslal v jeho mene podpísaný Mgr. Ma-
rek Hanuska, tajomník Matice slovenskej v znení:

Vážený pán predseda MO, vážený pán primátor.
Matica slovenská si veľmi váži aktivity Miestneho 
odboru aj mesta Kremnica pri zachovávaní ná-
rodnej pamäti. Svedčí o tom aj naša spolupráca 
pri mnohých podujatiach minimálne za posledné 
štvrťstoročie.
Rovnako oceňujeme, že ste si spomenuli na svojho 
spoluobčana Jozefa Horvátha, ktorý sa zaslúžil o 
rozvoj Vášho mesta. Veď aj zakladatelia MS mysleli 
aj na hmotný dobrobyt nášho národa, čo uviedli 
aj do stanov.
Nakoľko však v piatok bude v Liptovskom Miku-
láši zasadať Valné zhromaždenie MS, ktoré má 
rozhodnúť o jej budúcom smerovaní, dovoľte nám 
ospravedlniť sa z pietneho aktu odhalenia pamät-
nej tabule, na ktorý ste nás pozvali. Všetky naše 
sily teraz sústredíme na prípravu tohto rokovania 
na ktorom sa zúčastní približne 500 delegátov z 
celého Slovenka.
Verím, že naša spolupráca bude pokračovať aj v 
budúcnosti a vo Vašom krásnom meste si bude-
me môcť spolu pripomenúť ešte mnohé významné 
výročia a osobnosti. 

Jozef Horváth
Milan Rybársky

Odkliate pamiatky starostu Jozefa Horvátha
Peter Zoričák
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December v kine Akropola
Filmy, koncerty, divadlo...pod jednou strechou

Koncert

Plechový bubienok Kým nás svadba nerozdelí

13. 12. o 19.00 - Keď organizujete dokonale premy-
slenú, luxusnú svadbu na francúzskom zámku zo 
17. storočia, je jasné, že to neprebehne úplne hlad-
ko. A ak sa má niečo pokaziť, verte tomu, že sa to 
naozaj pokazí a nezostane len pri tom. 
Francúzsko, 2017, far., 115 min 

6. 12. o 19.00 - Skvelá filmová adaptácia románu 
Güntera Grassa. Dej sa odohráva v rokoch 1899 - 
1945 a sleduje osudy postáv na pozadí premien 
mesta Gdaňsk, ktorého genius loci sa stáva ďalším 
protagonistom. 
Francúzsko / Nemecko, 1979, far., 164 min 

Filmy

Zóna bez peňazí
16. december 10.00

9. december 19.00 Conquet Band 
& Virvar

Divadlo

Prednáška

Prednáška spojená s prezentáciou na tému: 
kremnické výtvarné umenie ,,ukryté" v depozi-
toch, ktoré bežne v literatúre nenájdete. V depo-
zite kremnického múzea sa ukrývajú umelecké 
diela, ktoré boli v minulosti súčasťou súkromných 
zbierok významných mešťanov, alebo františ-
kánskeho kláštora. V niektorých prípadoch ide o 
práce s umeleckou hodnotou stredoeurópskeho 
významu. Boli výrazom bohatstva a sebavedo-
mia svojich majiteľov, prichádzajúcich do hlav-
ného banského mesta z rôznych kútov Európy. 
Podnetná atmosféra mesta s množstvom príleži-
tostí sem v časoch konjunktúry prilákala aj nie-
koľkých významných umelcov, ktorí pre budúce 
generácie vytvorili skutočné umelecké poklady. 
Prednášajúci Mgr. Luboš Kürthy

13. december 18.00

Neznáme klenoty umenia v Kremnici

10. december 10.30 Divadlo LUDUS: Vyšla 
hviezda nad Betlehemom
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Starosta mesta Jozef Horváth, na ktorého počesť 
začiatkom novembra kremnickí matičiari a mes-
to Kremnica odhalili pamätnú tabuľu, sa pred 92 
rokmi podieľal na založení Mestskej verejnej kniž-
nice Jána Kollára.
V období jeho starostovania bol do života uvá-
dzaný prvý československý knižničný zákon o 
verejných knižniciach obecných. Tento ukladal 
všetkým politickým obciam na území našej re-
publiky povinnosť zriadiť a udržiavať knižnicu. 
Jozef Horváth sa tejto povinnosti zhostil a po prí-
pravných úkonoch na 29. máj 1925 zvolal usta-
novujúcu schôdzu mestskej knižničnej rady. Okrem 
ustanovenia knižničnej rady na schôdzi riešili ná-
vrhy na knižničný poriadok a na pravidlá pre vy-
požičiavanie kníh, vypísali súbeh na miesto kni-
hovníka, stanovili miesto a čas pre vypožičiavanie. 
Predmetom stretnutia bolo aj prevzatie zakúpenej 
knižnice od Miestneho odboru Matice slovenskej a 
Telocvičnej jednoty Sokol. 
Prví vypožičiavatelia (tak sa vtedy hovorilo čita-
teľom) mohli knižnicu navštíviť 18. októbra 1925.
Knižnica v období svojich začiatkov patrila k 
najlepším na Slovensku. J. Horváth pri príležitos-
ti svojho životného jubilea, v roku 1936, poskytol 
rozhovor redaktorovi týždenníka okresu Kremnica 
Horský náš kraj, v ktorom sa o knižnici zmienil na-
sledovne: ,,Knihovňa dnes je skvele vybavená, čo 
uznáva i Ministerstvo školstva a národnej osvety“. 

Ďakujeme pán starosta.

Starosta Jozef Horváth 
a Knižnica Jána Kollára
kremnickí knihovníci a nie hocijaké. Keďže sme v knižnici, tak sa dá 

ľahko predpokladať, že to boli knižné hádanky. 
Náš hosť Tibor Hujdič prebudil v deťoch predvída-
vosť. Deti rozdelené do skupín odpovedali na pri-
pravené otázky, pričom museli použiť svoju intuíciu. 
Verte, že o množstvo zábavy bolo postarané. Deti 
spoznali mnoho kníh, o ktorých sa presvedčili, že 
sú veľmi zaujímavé. Pán Hujdič vysvetlil tiež spô-
soby, akým vznikajú obálky kníh, a že nie vždy 

vie autor obálky, o čom sa píše v samotnej knihe. 
Nie vždy totiž platí, že obálka prezrádza obsah 
knihy. Pán Hujdič sa pri čítaní úryvkov z vybra-
nej literatúry natoľko vedel vžiť do textu, že deti 
nadobudli pocit, že sú súčasťou príbehu. Vedel na-
podobniť viac postáv z rôznych príbehov. Cieľom 
tohto stretnutia bolo zaujať žiakov a inšpirovať ich 
k čítaniu, čo verím, že sa podarilo.

Hádali sme hádanky...
Radoslava Fillová, foto: Jaroslav Slašťan

BBSK, Knižnica Jána Kollára, Kremnica 

TO TU EŠTE NEBOLO! 
HOROR V KNIŽNICI! 

ZAŽIJETE, ČO STE EŠTE NEZAŽILI 

Strachuplné a hororové čítanie poviedok. 

Dňa 4.12.2017 o 8.45 hod a o 10.00 hod 

Predčítanie vybranej poviedky je sprevádzané zvukom búrky 
a chrlením umelej krvi. 

Autorské čítanie je vhodné pre ôsmy a deviaty ročník ZŠ. 

Hororových príbehov sa netreba báť.  

Už Dobšinského rozprávky obsahovali hororové prvky. Príďte 
sa presvedčiť, že čítanie kníh môže byť omnoho 

zaujímavejšie, než očakávate. 

 

Tieto a ešte mnoho ďalších kníh sme nakúpili vďaka 
Fondu na podporu umenia
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Spomíname na svojich blízkych
Odišli ste náhle, niet Vás medzi nami,

no v Našich srdciach žijete stále spomienkami

Dňa 9. novembra 2017 uplynulo 20 rokov, čo nás náhle opustil náš 
milovaný otec a dedko

Miloslav Pop.
a dňa 4. novembra 2017 uplynulo 19 rokov od náhlej smrti našej 

milovanej matky a babky 
Barbory Popovej.

Tí, ktorí ste ich poznali a mali radi, venujte im spolu s nami tichú spomienku.
 Synovia Ľubomír a Milan s rodinami

Kto Ťa poznal, spomenie si. 
Kto Ťa mal rád, nezabudne.

Dňa 17. decembra uplynie 
už 15 rokov, čo nás navždy 

opustil

Jozef Mazúr.

Tí, ktorí ste ho poznali, 
venujte mu tichú spomienku. 

Manželka a dcéry s rodinami.

September – meteorologický koniec leta. My sme 
sa ale držali toho kalendárneho 22. septembra a 
chceli sme ukončiť leto výletom na Skalku. Prechá-
dzkou na výhliadku, pozrieť si z diaľky B. Bystricu 
a tiež sme boli zvedaví na upravený Görgeliho tu-
nel.  No ale nejaký malý čertík si zmyslel, že nám 
to trochu spestrí a na tie dni vybavil  daždivé a 
chladné počasie. Čiastočne sa mu to podarilo, ale 
nie celkom. Tí ,,mladší“ sa i tak vybrali k tunelu a 
ostatní sa prechádzali po Skalke. Stožiar vysielača 
sa s nimi hral na 
schovávačku, 
chvíľu sa ukázal 
a zas sa skryl 
do hmly, ale ne-
vadilo im to, na-
dýchali sa čers-
tvého vzduchu, 
našli hríby, ale 
čo bolo hlavné 
v spoločnos-
ti ostatných sa 
zasmiali, za-
budli na den-
né starosti. Bolo 
chladno, po prechádzke sa poniektorí zohriali 
čajom s rumom alebo i bez čaju. Zohrial nás aj 
čakajúci boršč a šašlík. Tomu čertíkovi sa síce po-
darilo zmeniť posledný letný mesiac na sychravú 
jeseň, ale nám náladu nepokazil.
Pred týmto výletom sme boli v Španej Doline na 
4. ročníku tzv. ,,Slivkovej parády“. Bola tu možno-
sť kúpiť si v kotlíku varený slivkový lekvár, rôzne 
slivkové koláče aj slivkové knedle. Žiaľ vlani bolo 
málo slivák, tak domácej slivovice sa ušlo len na 
ochutnávku, fľaša domov sa kúpiť nedala. Tu sa 
čertíkovi nepodarili jeho úmysly s dažďom. Bolo 
síce pod mrakom, ale nepršalo (aspoň nám) a 
kde tu sa na nás usmialo aj slniečko. Každý zú-
častnený si spravil vlastný program, či prechád-

zkou okolo banských domčekov, kostola alebo v 
múzeu. Niektorí si to vyšľapali až na haldy nad 
obcou a odtiaľ sa kochali pohľadom na široké 
okolie dovidiac až na našu Skalku. V programe 
na námestí vystupovali rôzne ľudové skupiny. Aj 
nám známa banícka zo Starých Hôr, ktorá zahrala 
a zaspievala pre návštevníkov z Kremnice a tým 
nás pozdravila.
Cestou na Španiu Dolinu sme sa zastavili v dre-
venom kostolíku v Hronseku, ktorý je zapísaný 

v UNESCO. Po-
stavený bol v r. 
1725 – 26. Lipy, 
ktoré boli za-
sadené pri jeho 
vysviacke sto-
ja dodnes. V tej 
dobe mali za 
úlohu pri raste 
odčerpať vodu 
z močariska, na 
ktorom mohli 
vtedajší evan-
jelici –nemeckí 
baníci, postaviť 

pre široké okolie kostol. Zhoda okolností, boli sme 
tam deň po 170. výročí sobáša A. Sládkoviča v 
tomto kostolíku (15. 9. 1847).
Týmto sme ukončili letné poznávacie zájazdy. V 
jesennom čase sa budeme stretávať v klube pri 
rôznych náučných aj zábavných akciách. Pripra-
vujeme zájazdy na rôzne kultúrne podujatia ako 
napr. do B. Bystrice na operetu Čarovná flauta 10. 
11. a do Martina na Šláger bombu – krst CD dňa 
26. 11.
Verím, že aj zimné mesiace prejdú v pohode a 
keď vykukne slniečko a trochu nás ohreje svojimi 
lúčmi, zas sa vyberieme na potuľky po zaujíma-
vostiach Slovenska. Hoci je malé, má veľa historic-
kých pamiatok aj prírodných krás.

Klub dôchodcov po letnej prestávke
Oľga Fialová

V rámci mesiaca úcty k starším navštívil primátor 
mesta  Alexander Ferenčík, poslankyňa MsZ Klára 
Štroffeková a sekretárka Zboru pre občianske zá-
ležitosti Človek človeku Ľubica Négerová v domá-
com prostredí 2. najstaršiu obyvateľku Kremnice 
-102 ročnú pani Veroniku Beličkovú.
Oslávenkyňa býva v byte spolu so synom Jánom 
a nevestou.  Na jej mimoriadny vek sa teší dobré-
mu zdraviu, o čom svedčí, že si spolu s nami po 
prípitku zaspievala aj jej obľúbenú pieseň "Tanco-
vala by som".
Zo srdca prajeme pani Veronike pevné zdravie a 
ešte mnoho slnečných dní v jeseni života, ktoré jej 
často spríjemňujú návštevami jej najmilší.

J e s e ň   ž i v o t a

Keď sa povie jeseň, niekto si predstaví lesy 
s farebnou fantáziou,

šuchotanie zlatého lístia pod nohami, zrelé 
šípky 

i plné koše jabĺk.
Ale niekto iný si zas predstaví dažďom 

rozmočenú zem,
hmlisté rána, skracujúce sa dni, či nepríjemný 

ostrý vietor.
Je to len uhol pohľadu každého z nás.
Darmo - pre niekoho je jeseň krásna, 

pre iného nie.
Dve pravdy, ale ktorá z nich je pravdivejšia?

Tak, ako príroda, aj človek má svoju jeseň 
života a aj tu platí,

že je taká, akú ju vníma on sám. 

Mesiac úrcty k star-
ším - 102 rokov pani 
Veroniky Beličkovej
Ľubica Négerová
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Verejnosti nášho mesta je známe, že mesto Kremnica 
vedie súdny spor o Rovnú horu.  
Už menej sú známe podrobnosti o priebehu tohto súd-
neho konania a preto chcem verejnosť nášho mesta v 
tejto veci informovať. Tento súdny spor trvá už od roku 
1995 (žalobu na Okresný súd Martin mesto podalo dňa 
22. augusta 1995); mesto Kremnica v ňom vystupuje 
ako navrhovateľ (žalobca) a na strane odporcu (žalo-
vaný) sú  Vojenské lesy a majetky SR - štátny podnik, 
Lesnícka 23, 962 63 Pliešovce (ďalej len ,,Vojenské lesy" 
alebo ,,odporca"); istý čas bolo účastníkom konania na 
strane odporcu aj Ministerstvo obrany SR. Predmetom 
tohto súdneho konania je spor o vlastníctvo časti les-
ného komplexu s názvom Rovná hora v katastrálnom 
území obce Sklené s výmerou vyše 600 ha, keď na jed-
nej strane mesto tvrdí, že je vlastníkom tejto časti Rov-
nej hory a preto žiada o jej vydanie a na druhej strane 
odporca to popiera. Na úvod krátky pohľad do histórie. 
Naše mesto patrilo medzi slobodné kráľovské mestá 
a tešilo sa rozsiahlym privilégiám a ochrane samotné-
ho kráľa (17. novembra sme si slávnostne pripomenuli 
689. výročie udelenia mestských privilégií kráľom Ka-
rolom Róbertom). Mesto Kremnica v priebehu stáročí 
nadobudlo do svojho vlastníctva rozsiahly pozemkový 
majetok o rozlohe vyše 10 000 hektárov lesných po-
zemkov a cca 800 ha poľnohospodárskych pozemkov. 
Prevažná časť týchto pozemkov sa nachádza v hornom 
Turci (najmä obce Turček, Sklené Horná Štubňa). V tom-
to smere patrilo naše mesto medzi najbohatšie mestá 
vo vtedajšom Uhorsku. Toto vlastníctvo lesov nebolo 
samoúčelné, ale zabezpečovalo plynulú potrebu dre-
va pre banskú činnosť, ktorá bola veľmi vysoká. Tento 
lesný majetok pomáhal neskôr mestu prežiť ťažké časy, 
ktoré nastali, keď  po cca 200 rokoch ,,zlatej horúčky" 
nastal v prvej polovici 16. storočia úpadok ťažby zlata 
a mesto preto muselo hľadať iné zdroje živobytia pre 
svojich obyvateľov. Lesné hospodárenie bolo pre mesto 
také významné, že historik a mestský archivár Teodor 
Lamoš toto obdobie vo vývoji mesta nazval ,,obdo-
bím lesnej kultúry" (bližšie o tom v jeho diele Sídelný 
zemepis Kremnice). O udržanie svojho lesného majet-
ku muselo naše mesto aj v minulosti tvrdo bojovať. V 
2. polovici 19. storočia absolvovalo mesto vyše dvad-
sať rokov trvajúci súdny spor so štátom, ktorý popieral 
vlastníctvo mesta. V tomto súdnom spore bolo mesto 
úspešné a svoje vlastnícke práva k prevažnej časti les-
ného majetku obhájilo. Mesto bolo známe ako vzorný 
lesný hospodár, ktorý venuje veľkú starostlivosť svojím 
lesom a bolo priekopníkom pokrokových metód lesné-
ho hospodárstva vrátane pestebnej činnosti a ochrany 
lesa. Tento stav trval až do nastolenia totalitnej komuni-
stickej diktatúry v roku 1948, ktorá nerešpektovala stá-
ročnú kontinuitu spoločenského vývoja a vlastníckych 
vzťahov. Mimo iných represívnych zásahov, totalitná 
moc zrušila aj mestskú samosprávu a obrala  mestá 
(aj obce) o ich pozemkový majetok, ktorý po stáročia 
nadobúdali a zveľaďovali. Takýmto spôsobom bol od 
1.1. 1950 zákonom č. 279/1949 Zb. o finančnom hospo-
dárení národných výborov celý lesný a poľnohospo-
dársky  majetok mesta Kremnica legislatívne poštátne-
ný. Tento majetok bol mestu fyzicky odňatý Zápisnicou 
zo dňa 7.11. 1950. Od tej doby bol celý lesný majetok 
mesta v rukách štátu, ktorý s ním nakladal podľa svo-
jich potrieb a ľubovôle. 
Po páde totalitnej diktatúry v roku 1989  dochádzalo k 
postupnej náprave niektorých krívd a deformácií spô-
sobených nedemokratickým politickým režimom. Záko-
nom č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení sa obnovila 
mestská samospráva. Samostatná majetková základ-
ňa obcí bola vytvorená zákonom č. 138/1991 Zb. o ma-
jetku obcí. Snahy miest a obcí o reštitúciu svojho histo-
rického pozemkového majetku boli taktiež uznané za 
oprávnené a táto reštitúcia bola realizovaná novelou 
zákona č. 138/91Zb., zákonom č. 306/1992 Zb. Týmto 
zákonom sa do vlastníctva nášho mesta vrátila pod-
statná časť poľnohospodárskeho a lesného majetku, 
ktorý mesto vlastnilo do 31.12. 1949. Mestu však nebola 
vrátená Rovná hora, lebo nebola v r. 1992 vo vlastníc-
tve Slovenskej republiky, keďže patrila pod ministerstvo 
obrany, ktorý bol federálnym rezortom a Rovná hora 
bola preto vo vlastníctve ČSFR. Rovná hora o celkovej 
výmere vyše 800 hektárov je skutočne na rovine (dob-
re ju vidieť po ľavej ruke popri ceste pri železn. stanici 
Horná Štubňa). Je to solitér, ktorý je zo všetkých strán 
obklopený poľnohospodárskou pôdou a rozkladá sa 
v katastrálnych územiach troch obcí: Sklené – vyše 
600 ha, Dolná Štubňa – 114 ha a Horná Štubňa - 72 
ha. Mimochodom, je to obľúbená hubárska lokalita v 
Turci. Rovná hora nebola nikdy súčasťou vojenského 
obvodu. Je to normálny hospodársky les, v ktorom sa 
nenachádzajú žiadne vojenské zariadenia a objek-

ty. Až do r. 1995 celú Rovnú horu spravovali a lesníc-
ky obhospodarovali Vojenské lesy. Až na určitý tlak zo 
strany miest a obcí bola mestám a obciam zákonom č. 
245/1994 Z.z. vrátená s účinnosťou od 1.1. 1994 aj časť 
pozemkov (pri splnení zákonných podmienok), ktoré 
boli v pôsobnosti rezortu obrany (v roku 1994 išlo už 
o vlastníctvo SR). Na základe tohto zákona Vojenské 
lesy v januári 1995  dobrovoľne vydali mestu Kremnica 
časť Rovnej hory v katastrálnom území  Dolná Štubňa 
o výmere 114 ha. Ostatné časti Rovnej hory v katas-
trálnych územia Horná Štubňa a Sklené odmietli mestu 
vydať s odôvodnením, že mesto nepreukázalo, že bolo 
ich vlastníkom ku dňu 31.12. 1949. Toto však nebola 
pravda a išlo od samého začiatku o účelové tvrdenie 
zo strany Vojenských lesov. Mnohými dôkazmi je úplne 
jednoznačne preukázané, že celá Rovná hora bola do 
31.12. 1949 integrálnou súčasťou lesného majetku mesta 
Kremnica. Druhú časť Rovnej hory v katastrálnom úze-
mí  Horná Štubňa o výmere 72 ha sme od Vojenských 
lesov a Ministerstva obrany SR vysúdili. Súdne konanie 
trvalo vyše 4 roky; v tejto veci bol konečným rozsudok 
Krajského súdu v Žiline zo dňa 17.7. 2002 a po ďalších 
obštrukciách nám bola zo strany Vojenských lesov vy-
daná až v roku 2005. Mesto Kremnica má teda vo svo-
jom vlastníctve dve časti Rovnej hory: v katastrálnom 
území  Dolná Štubňa s výmerou 114 ha a Horná Štubňa 
s výmerou 72 ha.   
Súdny spor o časť Rovnej hory v katastrálnom území 
Sklené trvá kontinuálne už od roku 1995. Za tento čas 
má súdny spis vyše 1600 listov a približne štvrtinový je 
rozsah príloh. Súdne spisy na seba položené majú vi-
acej ako jeden meter. V tomto súdnom konaní bolo až 
doposiaľ vydaných spolu sedem súdnych rozhodnutí. 
Súdne konanie, napriek rôznym súdnym prieťahom v 
prvej fáze konania (prieťahy v konaní konštatoval na 
náš návrh aj Ústavný súd)
a následne obštrukciám zo strany odporcu (napr. v 
istej fáze súdneho konania sa odporca z 12-tich vy-
týčených súdnych pojednávaní dostavil iba na jedno 
pojednávanie), sa pre mesto vyvíjalo priaznivo až do 
roku 2016. Dovtedy boli v prospech mesta vydané dva 
prvostupňové rozsudky Okresného súdu Martin: prvý 
dňa 31.1. 2006 a druhý dňa 22.10. 2011. Vojenské lesy 
podali voči obidvom rozsudkom odvolanie. Ministerstvo 
obrany odvolanie voči týmto rozsudkom nepodalo. V 
prípade odvolania Vojenských lesov proti rozsudku 
Okresného súdu Martin zo dňa 22.10. 2011 bol dňa 7.11. 
2012 vydaný potvrdzujúci rozsudok Krajského súdu v 
Žiline. Týmto rozsudkom bolo uznané vlastníctvo mesta 
k celej Rovnej hore v katastrálnom území Sklené. Tento 
rozsudok Krajského súdu v Žiline v spojení s rozsudkom 
Okresného súdu Martin zo dňa 22.11. 2011 nadobudol  
právoplatnosť dňa 13.11. 2012. Na základe týchto roz-
sudkov bolo mesto Kremnica aj v katastri nehnuteľností 
zapísané ako vlastník celej Rovnej hory v katastrálnom 
území Sklené. Proti rozsudku Krajského súdu v Žiline zo 
dňa 7.11. 2012 podali Vojenské lesy mimoriadny oprav-
ný prostriedok - dovolanie a na jeho základe Najvyš-
ší súd SR svojím uznesením zo dňa 26.9. 2013 zrušil 
rozsudok Krajského súdu v Žiline zo dňa 7.11. 2012 aj 
rozsudok Okresného súdu Martin zo dňa 22.11. 2011. 
K zrušeniu týchto rozsudkov Najvyšším súdom SR do-
šlo výlučne z procesných dôvodov a Najvyšší súd sa 
meritom veci vôbec nezaoberal. Po tomto zrušení obi-
dvoch rozsudkov Najvyšším súdom sa súdne konanie 
opäť (už po tretí krát) vrátilo na prvostupňový Okres-
ný súd Martin. Nechcem na tomto mieste uvádzať po-
drobnosti o priebehu súdneho konania, to by zabralo 
veľa miesta. Pre obyvateľov s hlbším záujmom o danú 
problematiku chceme postupne uverejniť všetky súdne 
rozhodnutia na webovom sídle mesta Kremnica. Chce-
me tak umožniť, aby si každý po prečítaní mohol v tejto 
veci spraviť vlastný názor.  
K zásadnému zvratu v súdnom konaní v neprospech 
nášho mesta došlo až rozsudkom Okresného súdu 
Martin zo dňa 19.5. 2016. Týmto rozsudkom okresný 
súd zamietol náš návrh na vydanie pozemkov Rovnej 
hory, kat. územie Sklené. Z odôvodnenia tohto rozsudku 
vyplýva, že okresný súd si v plnom rozsahu osvojil úče-
lovú konštrukciu odporcu, s ktorou odporca vyšiel až v 
novembri 2015. Podľa tejto konštrukcie Rovná hora  k.ú. 
Sklené mohla síce ex lege prejsť do vlastníctva mes-
ta dňa 1.11. 1994 na základe zákona č. 245/1994 Z.z., 
avšak zákonom č. 147/1995 Z.z., ktorý mal retroaktív-
ne (spätné) účinky, bolo toto vlastníctvo mestu odňa-
té (zrušené, negované), keďže pozemky o ktoré sa v 
konaní jedná, sa nenachádzajú vo vojenskom obvode. 
Akceptovanie tejto novátorskej konštrukcie umožnilo 
okresnému súdu úplne ignorovať celý doterajší skutko-
vý stav a všetky nazhromaždené dôkazy o vlastníctve 
mesta. Tento rozsudok okresného súdu sme od začiat-

ku považovali za nesprávny a nespravodlivý a poda-
li sme voči nemu dňa 7.7. 2016 rozsiahle a podrobné 
odvolanie (bude zverejnené na webe). O tomto našom 
odvolaní rozhodol Krajský súd v Žiline dňa 23.8. 2017 
tak, že rozsudok okresného súdu potvrdil. Tento po-
tvrdzujúci rozsudok krajského súdu nám bol doručený 
dňa 9.10. 2017. Ukázalo sa, že aj krajský súd si v plnom 
rozsahu osvojil novú konštrukciu odporcu o retroaktív-
nom účinku zákona č. 147/1995 Z.z. Je logické, že ani 
rozsudok krajského súdu, ktorý sa stotožnil s právnym 
názorom okresného súdu, nepovažujeme za správny a 
spravodlivý a podľa nášho názoru je v rozpore s plat-
nou legislatívou. Obidva tieto rozsudky úplne vybočujú z 
doterajšieho priebehu súdneho konania, ktoré bolo za-
merané na to, či mesto preukázalo, že bolo vlastníkom 
týchto lesných pozemkov dňa 31.12. 1949, plus či splnilo 
aj ďalšie zákonné podmienky na obnovu svojho vlast-
níctva. Súdy  splnenie všetkých týchto podmienok tri 
krát meritórne potvrdili. Nepovažujeme týmito posled-
nými rozsudkami spor o Rovnú horu v kat. území Sklené 
za definitívne ukončený. Chceme využiť všetky zákon-
né možnosti a prostriedky (napr. dovolanie, ústavnú 
sťažnosť), aby sme sa dovolali práva a spravodlivos-
ti. Nechceme na tomto mieste rozvádzať podrobnosti, 
pretože v súčasnosti pripravujeme podanie dovolania 
proti obidvom týmto rozsudkom v neprospech mesta. 
Máme za to, že na našej strane je dostatok právnych 
argumentov a dôkazov. Nemienime sa vzdať časti Rov-
nej hory v kat. území Sklené, keďže sme presvedčení, 
a je na to nespočet dôkazov, že celá Rovná hora bola 
do 31.12. 1949 vlastníctvom  mesta Kremnica a vzťa-
huje sa na ňu reštitúcia  podľa zákona č. 245/1994 Z.z. 
Vybojovali sme už dve časti Rovnej hory a nemienime 
v našom úsilí poľaviť, kým nezískame späť do nášho 
vlastníctva aj časť Rovnej hory v katastrálnom úze-
mí Sklené. Uvedomujeme si, že je to boj s mimoriadne 
silným a odhodlaným súperom, ktorý využíva všetky 
možnosti, aby nárok nášho mesta zmaril. Budeme však 
ďalej bojovať a veríme, že sa raz dovoláme pravdy a 
spravodlivosti. 

Informácia o súdnom konaní o Rovnú horu
Anton Vaský

K faktom v tejto veci niet čo dodať – je to 22 rokov sna-
hy mesta Kremnica o navrátenie historického majetku. 
Vzhľadom na špecifiká tohto sporu – hodnota tohto 
majetku  predstavuje  pravdepodobne cca. 3,5mil. € a 
protistranou v tomto spore je de facto štát, prostredníc-
tvom štátneho podniku Vojenské lesy a majetky,  som 
predložil poslancom mesta žiadosť o rozšírenie nášho 
právneho zastúpenia. 
Situácia, v ktorej sa v tomto spore momentálne nachád-
zame, nie je jednoduchá. Po rozhodnutí Okresného súdu 
v Martine v náš neprospech a potvrdení tohto rozhod-
nutia Krajským súdom v Žiline pripravujeme teraz dovo-
lanie.  V prípade nášho neúspechu nejde len o to, že náš 
historický majetok vysokej hodnoty nebude mestu na-
vrátený, ale naviac má odporca nárok na náhradu trov 
konania, čo podľa predbežného vyčíslenia predstavuje 
približne 400.000 € (o náhrade trov konania rozhoduje 
následne súd, táto suma nie je zatiaľ určená).
Poslanecký zbor sa však s mojou myšlienkou  nesto-
tožnil – výsledkom hlasovania sa rozhodlo o ďalšom 
postupe v pôvodnej zostave. Mesto Kremnica bude v 
tomto spore na základe vyslovenej dôvery Mestského 
zastupiteľstva aj naďalej zastupovať výlučne JUDr. An-
ton Vaský.  Hlasovanie s výsledkom 8 -,,za“, 0 – ,,proti“, 
4 – ,,zdržal sa“, (nehlasoval 1 poslanec) hovorí jasnou 
rečou. Hlasovanie a názory k tejto veci boli skôr politic-
kým rozhodnutím – priebeh možno vidieť na zázname 
Mestského zastupiteľstva zo dňa 16.11.2017  na youtu-
be.com. 
Rozhodnutie väčšiny zastupiteľstva akceptujem s ve-
domím, že som pre vyriešenie sporu urobil všetko, čo 
bolo v mojich silách. Môj návrh bol snahou, aby sme 
spravili naozaj všetko a aby nám nasledujúce generá-
cie nemohli vytknúť nedostatočnú snahu v tomto (ne-
rovnom) spore. 
Pevne verím a dúfam, že sa nám výsledok tohto sporu 
podarí zvrátiť v náš prospech.

Slovo primátora 
k sporu ,,Rovná hora“
Alexander Ferenčík
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Začiatkom septembra sa v Pruskom (okr. Ilava) 
uskutočnili 17. Majstrovstvá sveta v behu do vrchu 
veteránov. Na šampionáte štartovali aj Kremniča-
nia Vladimír Buchal a Anna Verseghyová a obaja 
sa vrátili domov s majstrovskými medailami.
Podujatia sa zúčastnilo 613 bežcov a bežkýň z 22 
krajín, ktorí absolvovali trať dlhú 9,6 km s prevý-
šením 500 m. Štart bol v Pruskom, cieľ na Vršat-
ci. Buchal, člen Atletického klubu MŠK Žiar nad Hr. 
získal bronz v tímovej súťaži v kat. 50-54-ročných 
mužov v slovenskom tíme spolu s Ladislavom 
Sventekom (Čadca) a Vladimírom Fabušom (Dub-
nica). Verseghyová sa tešila zo striebra, ktoré vy-
bojovala pre Slovensko spolu s Annou Staroňovou 
(Závažná Poruba).

Z výsledkov:
Muži 50-54-roční (54 štartujúcich): 1. Strnad (Slo-
vinsko) 43:03; 11. Buchal (druhý najlepší Slovák) 
46:28
Ženy 65-69-ročné (13 štartujúcich): 1. Galbanio-
vá (Taliansko) 1:00:16; 9. Verseghyová (druhá naj-
rýchlejšia Slovenka) 1:20:18

Buchal a Verseghyová s medailami zo svetového 
vrchárskeho šampionátu
Jozef Mecele

Jesenné kolo hry Plameň - Už po 2 roky sa nám 
nedarí zohnať deti na jarné kolo hry "Plameň",  dô-
vodom je asi moderná doba, kde prevládajú po-
čítače, mobilné telefóny a iné výdobytky modernej 
technológie. No aj napriek tomu sa nám podari-
lo dať dokopy úžasnú partiu mladých hasičov 
v zložení Dominik Šikula, Monika Bieliková, Leila 
Brunerova, Kristínka Sedliaková a najmladší člen 
družstva Janko Melár. Toto družstvo sa zúčastnilo 
jesenného kola hry ,,Plameň",  ktoré sa konalo dňa 
21.10.2017 v našom okresnom meste Žiar nad 
Hronom. Našim mladým hasičom sa podarilo v 
konkurencii 11- nástich družstiev obsadiť 1. miesto 
po druhýkrát , prvý raz to bolo vo Sv.Antone minu-

lý rok. Nikto z nás to nečakal, keďže naše deti tré-
novali len deň pred súťažou, a to len tri hodiny na 
ľahkoatletickom ihrisku. Veľká vďaka patrí predse-
dovi Dhz Kremnica Jaroslavovi Frankovi a trénerovi 
deti Lukášovi Moravčíkovi, za to že dokázali dať 
znovu víťazný tím opäť dohromady. Ďakujeme de-
ťom z nášho družstva, že opäť nesklamali a vý-
borne reprezentovali mesto Kremnica a ich hasič-
ský zbor. Tak isto ďakujeme členom DHZ Kremnica, 
ktorý sa tiež podieľali na víťazstve nášho družstva 
svojou účasťou a povzbudzovanim. S pozdravom 
Predseda Dhz Kremnica Jaroslav Franko a veliteľ 
Dhz Lukáš Moravčík.

Jesenné kolo hry "Plameň"  
Peter Bielik

Prípravy na celonárodné preteky Slovenský pohár 
(Republika) sa pre SKI KLUB Kremnica začali už v 
máji po trojtýždňovej prestávke. Zahájenie novej 
prípravy prebehlo na ľadovci Stubai, zvyšok jari 
a v lete sa pretekári venovali hrubej kondičnej a 
silovej príprave v telocvični. Nevynechali ani hor-
ský hotel Minciar, kde sa zamerali na koordináciu 

SKI KLUB Kremnica sa pripravuje na zimnú sezónu
Veronika Chrienová

Pretekárska sezóna sa pre deti zo SKI KLUBU začína v januári, no poctivo sa na ňu pripravujú už od jari. Momentálne vrcholí jesenná príprava.

a špeciálne cvičenia. Suchú prípravu v telocvični 
striedali s lyžiarskymi kempami na rakúskych ľa-
dovcoch a na talianskom ľadovci Passo Delo Stel-
vio. 
13. januára SKI KLUB Kremnica odštartuje novú 
pretekársku sezónu 1. kolom Slovenského pohá-
ra v Jasnej pre predžiakov, 6. januára v Zuberci 
pre žiakov a v decembri v Rakúsku pre juniorov. 
Klub má zastúpenie vo všetkých kategóriách vrá-
tane kategórie Junior. Tam je zaradená študentka 
lyžiarskeho gymnázia Monika Ertlová, ktorá sa na 
sezónu pripravuje s reprezentantmi. Tento rok sa 
vytvorilo nové družstvo žiakov pod vedením tré-
nera  - bývalého reprezantanta v kategórii do 21 
rokov Mareka Martinčeka, ktorého korene siahajú 
aj do Kremnice.
SKI KLUB Kremnica vychováva celkovo 35 detí, z 
toho 22 kremnických a 5 z Krahúľ. O deti sa sta-
rá 5 licencovaných SLA trénerov, najmenšie 4 – 6 
ročné deti sú v rukách 2 kvalifikovaných inštrukto-
riek. ,,Bez podpory mesta či drobných sponzorov 
by klub nemohol fungovať po materiálno-technic-
kej stránke, preto im patrí naša veľká vďaka,“ pri-
pomína vedúci klubu Marcel Kríž. Zároveň dodáva, 
že ostatné náklady sú na pleciach rodičov. ,,Poďa-
kovanie patrí aj riaditeľom škôl, ktorí našich členov 
uvoľňujú na prípravy a preteky,“ pripomína Kríž. 
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Najbližšie číslo Kremnických novín má 
uzávierku 

11. decembra 2017.

Vianoce v KR-Bike
obdarujte seba a svojich blízkych a 
využite vianočné zľavy  na všetky 

bicykle a doplnky!!!
Bicykle, doplnky, batohy, okuliare, 
rukavice, termosky a variče, 
darčekové poukaty a mnoho iných 
vecí pod stromček nájdete v 
Kremnici na Štefánikovom námestí

facebook.com/krbike.sk

RIADKOVÁ INZERCIA
Ponúkam opravy a predaj šijacích strojov. 

Tel: 0907 129 671

Profesionálne tepovanie u vás doma: sedacie 
súpravy, koberce, stoličky, interiér auta, posteľné 

matrace a lavice. Kontakt: 0917 921 356

Predám garáž s podkrovím na Langsfeldovej ulici 
v Kremnici. Dohoda možná. 0907 882 795


